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§ 246 Anmälan av inkomna skrivelser 
 
Sammanfattning 
Anmälan av inkomna skrivelser till kommunstyrelsens sammanträde den 15 oktober 2024. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen lägger informationen om inkomna skrivelser till handlingarna. 

Anmälningar 
• STK-2024-17-3  Protokoll Ägarnämnd VA Syd Malmö 2024-08-30 
• STK-2024-820-8  Antagen reviderad policy för Malmö stads internationella 

arbete 
• STK-2024-820-7  Beslut KF 240829 §156 med särskilt yttrande (M+C) 

Revidering av policy för Malmö stads internationella arbete 
• STK-2024-898-5  Beslut KF 240829 §160 Tidplan för budget och uppföljning 

2025 
• STK-2024-898-1  Tidplan budget och uppföljning 2025 
• STK24229408  Cirkulär 24:40 Budgetpropositionen för 2025 samt         

Höständringsbudgeten för 2024 
• STK-2023-1703-54  Antagen lokalförsörjningsplan för Malmö stad 2025–2034 
• STK-2023-1703-53  Beslut KF 240829 §158 med muntlig reservation (M), (V) och 

(C) Lokalförsörjningsplan för Malmö stad 2025-2034 
• STK-2021-1338-59  Kommunfullmäktiges reglemente för styrelsen och övriga 

nämnder - antagen 
• STK-2021-1338-58  Beslut KF 240829 §157 med reservation (SD) och särskilt 

yttrande (M+C)  Kommunfullmäktiges reglementen för nämnderna - en översyn 
• STK24229579  Cirkulär 24:42 Förfarandet vid beslut om avvikelse från 

dygnsvila inom funktionshinderområdet i Bilaga J och PAN 
• STK24229580  Cirkulär 24:42 Bilaga - Redogörelsetext för nyheter och 

ändringar i Huvudöverenskommelse om lön och allmänna anställningsvillkor samt 
rekommendation om lokalt kollektivavtal m.m. – HÖK 24 Kommunal 

• STK24229581  Cirkulär 24:42  Bilaga - Förhandlingsprotokoll  - PAN 24 i 
lydelse 2024-04-17 Förhandlingsprotokoll 

• STK24229582  Cirkulär 24:42 Bilaga J till AB 24 Särskilda bestämmelser för 
viss jourtjänstgörande personal 

• STK-2024-37-26  Protokoll 240920 KCS II Justerat 
• STK-2024-1364-2  Rapport Fördjupad granskning av daglig verksamhet 
• STK-2024-1364-1  Missiv Granskning av daglig verksamhet 
• STK24229822  Cirkulär 24:44 Premie för TGL-KL 2025 
• STK24229840  Överenskommelser om möjlighet till uppehåll i  utbetalning av 

avgiftsbestämd ålderspension samt  ändring av utbetalningstid 
• STK-2024-37-21  Protokoll 240906 KCS I Justerat 
• STK-2024-37-27  Protokoll 241011 KCS I - Justerat 
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§ 247 Redovisning av delegationsbeslut 
 
Sammanfattning 
Enligt kommunallagen kapitel 6 § 37-40 kan nämnden lämna över rätten att fatta beslut i 
vissa ärenden, så kallad delegering. Nämnden kan delegera till exempelvis ett utskott, en 
ledamot, eller en tjänsteperson. De beslut som får delegeras finns med i nämndens 
delegationsordning. Alla beslut som fattas med stöd av delegation ska redovisas på 
nästkommande sammanträde. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av delegerade beslut. 

Beslutsunderlag 
• Sammanställning delegationsbeslut KS 241015 
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§ 248 Remiss Landsbygds- och infrastrukturdepartementet - Utredningen 
om en ny förköpslag och Uppdrag till Lantmäteriet att möjliggöra 
fler elektroniska handlingar på fastighetsrättens område (SOU 
2024:38) 

STK-2024-997 
 
Sammanfattning 
Malmö stad har fått möjlighet att yttra sig över förslagen och materialet i betänkandet 
Digitala fastighetsköp & Förköpsrätt vid fastighetstransaktioner (SOU 2024:38) och 
Lantmäteriets rapport Digitala rättshandlingar på fastighetsrättens område. I betänkandet 
föreslås sammanfattningsvis att det ska bli tillåtet att upprätta handlingar elektroniskt vid 
överlåtelse av fast egendom, att staten ska få förköpsrätt till fast egendom för det militära 
och civila försvaret samt att kommunerna ska få förköpsrätt till fastigheter som behövs för 
att motverka organiserad brottslighet. I rapporten lämnar Lantmäteriet sitt förslag på en 
digital infrastruktur med en e-tjänst, för att kunna upprätta rättshandlingar digitalt i stället 
för med penna och papper. 
 
Betänkandet och rapporten har internremitterats till tekniska nämnden och 
stadsbyggnadsnämnden. Stadsbyggnadsnämnden har meddelat att den avstår från att yttra 
sig i ärendet. Av tekniska nämndens yttrande framgår att nämnden bedömer att förslaget 
som möjliggör att rättshandlingar på det fastighetsrättsliga området kan slutas elektroniskt 
kommer innebära positiva effekter för fastighets- och gatukontorets arbete, förutsatt att det 
tekniska förfarandet är tillförlitligt och säkert. När det gäller förslaget till kommunal 
förköpsrätt ser tekniska nämnden betydande brister i lagförslaget, bland annat vad gäller 
nytta, effektivitet och rättssäkerhet. För att förslaget ska kunna leda till nytta av någon 
betydelse behöver, enligt nämnden, vissa ändringar göras i förslaget. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
Landsbygds- och infrastrukturdepartementet. 

Beslutet skickas till  
Landsbygds- och infrastrukturdepartementet 
Stadsbyggnadsnämnden 
Tekniska nämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241007 § 450 Remiss Landsbygds- och 

infrastrukturdepartementet - Utredningen om en ny förköpslag och Uppdrag till 
Lantmäteriet att möjliggöra fler elektroniska handlingar 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241007 Remiss Landsbygds- och 
infrastrukturdepartementet - Utredningen om en ny förköpslag och Uppdrag till 
Lantmäteriet att möjliggöra fler elektroniska handlingar på fastighe 

• Förslag till yttrande KSAU 241007 Remiss Landsbygds- och 
infrastrukturdepartementet - Utredningen om en ny förköpslag och Uppdrag till 
Lantmäteriet att möjliggöra fler elektroniska handlingar på fasti 

• Tekniska nämnden beslut 240827 § 168 
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• Remissvar tekniska nämnden 
• Remiss Landsbygds- och infrastrukturdepartementet - Utredningen om en ny 

förköpslag (Fi 2022:07) och Uppdrag till Lantmäteriet att möjliggöra fler 
elektroniska handlingar på fastighetsrättens område 

• Digitala fastighetsköp och Förköpsrätt vid fastighetstransaktioner (SOU 2024:38) 
• Lantmäteriet Rapport Digitala rättshandlingar på fastighetsrättens område 
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§ 249 Remiss Finansdepartementet - Förbättrade ränteavdragsregler för 
företag (SOU 2024:37) 

STK-2024-978 
 
Sammanfattning 
Finansdepartementet har inkommit till Malmö stad med remiss angående slutbetänkande 
av 2021 års utredning om vissa internationella företagsskattefrågor - Förbättrade 
ränteavdragsregler för företag (SOU 2024:37). Malmö stads synpunkter har sammanställts 
av stadskontoret. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
Finansdepartementet. 

Beslutet skickas till  
Finansdepartementet 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241007 § 451 Remiss Finansdepartementet - Förbättrade 

ränteavdragsregler för företag (SOU 2024:37) 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241007 Remiss Finansdepartementet - Förbättrade 

ränteavdragsregler för företag (SOU 2024:37) 
• Förslag till yttrande KSAU 241007 Remiss Finansdepartementet - Förbättrade 

ränteavdragsregler för företag (SOU 2024:37) 
• Remiss Finansdepartementet - Förbättrade ränteavdragsregler för företag (SOU 

2024:37) 
• Förbättrade ränteavdragsregler för företag (SOU 2024:37) 
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§ 250 Remiss Arbetsmarknadsdepartementet - Genomförande av 
lönetransparensdirektivet (SOU 2024:40) 

STK-2024-967 
 
Sammanfattning 
Malmö stad har av Arbetsmarknadsdepartementet fått möjlighet att lämna synpunkter på 
betänkandet Genomförande av lönetransparensdirektivet, SOU 2024:40 i ett 
remissförfarande. Regeringen beslutade den 23 maj 2023 att låta en särskild utredare ta 
ställning till hur Europaparlamentets och rådets direktiv (EU) 2023/970 av den 10 maj 
2023 om stärkt tillämpning av principen för lika lön för lika arbete för kvinnor och män för 
lika och likvärdigt arbete genom insyn i lönesättningen och efterlevnadsmekanismer 
(lönetransparensdirektivet) ska genomföras i svensk rätt. 
 
Utredningen föreslår att flertalet av de nya reglerna träder i kraft 1 juni 2026 med undantag 
för reglerna om lönerapporteringen som ska börja tillämpas senast 2027. 
 
Remissen har beretts av stadskontoret. I ärendet lämnar stadskontoret förslag till ett 
yttrande från Malmö stad angående betänkandet. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
Arbetsmarknadsdepartementet. 

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Magnus Olsson (SD) yrkar avslag. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 1. 

Beslutet skickas till  
Arbetsmarknadsdepartementet 
Stadskontoret, HR-avdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241007 § 464 Remiss Arbetsmarknadsdepartementet - 

Genomförande av lönetransparensdirektivet (SOU 2024:40) 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241007 Remiss Arbetsmarknadsdepartementet - 

Genomförande av lönetransparensdirektivet (SOU 2024:40) 
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• Förslag till yttrande KSAU 241007 Remiss Arbetsmarknadsdepartementet - 
Genomförande av lönetransparensdirektivet (SOU 2024:40) 

• Remiss Arbetsmarknadsdepartementet - Genomförande av 
lönetransparensdirektivet (SOU 2024:40) 

• Genomförande av lönetransparensdirektivet (SOU 2024:40) 
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§ 251 Remiss Klimat- och näringslivsdepartementet - Hantering av 
trädgårds- och parkavfall 

STK-2024-981 
 
Sammanfattning 
Klimat- och näringslivsdepartementet har översänt en remiss med förslag till ändringar i 
avfallsförordningen av hur trädgårds- och parkavfall får hanteras. Förändringarna gäller ett 
förtydligande i förordningen om vad som avses med trädgårdsavfall samt att kravet på 
dispens för förbränning av utsorterat trädgårds- och parkavfall vid allmänna 
sammankomster och offentliga tillställningar tas bort. Ärendet har remitterats till 
miljönämnden och tekniska nämnden som båda inkommit med yttrande. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
Klimat- och näringsdepartementet. 

Beslutet skickas till  
Klimat- och näringslivsdepartementet 
Miljönämnden 
Tekniska nämnden 
Stadskontoret, Omvärld och näringsliv 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241007 § 465 Remiss Klimat- och 

näringslivsdepartementet - Hantering av trädgårds- och parkavfall 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241007 Remiss Klimat- och näringslivsdepartementet - 

Hantering av trädgårds- och parkavfall 
• Förslag till yttrande KSAU 241007 Remiss Klimat- och näringslivsdepartementet - 

Hantering av trädgårds- och parkavfall 
• Miljönämnden beslut 240828 § 121 
• Remissvar miljönämnden 
• Tekniska nämnden beslut 240827 § 165 
• Remissvar tekniska nämnden och VA SYD 
• Remiss Klimat- och näringslivsdepartementet - Hantering av trädgårds- och 

parkavfall 
• Hantering av trädgårds- och parkavfall 
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§ 252 Remiss Socialdepartementet - Ett fritidskort för barn och unga - en 
aktiv och meningsfull fritid i gemenskap med andra (Ds 2024:16) 

STK-2024-1097 
 
Sammanfattning 
Malmö stad har av Socialdepartementet fått möjlighet att lämna synpunkter på 
promemorian Ett fritidskort för barn och unga – en aktiv och meningsfull fritid i 
gemenskap med andra (Ds 2024:16). I promemorian föreslås att det ska införas ett statligt 
stöd för barns fritidsaktiviteter i åldern 8–16 år. Detta ska göras i form av ett fritidskort 
som ska kunna användas för betalning av vissa avgifter för vissa ledarledda fritidsaktiviteter 
som tillhandahålls av en godkänd utförare. Arbetsmarknads- och socialnämnden, 
kulturnämnden och fritidsnämnden har yttrat sig i ärendet. 
 
Stadskontoret delar nämndernas bedömningar att förslaget med ett fritidskort innebär en 
komplex och kostnadskrävande administration. Förslaget hade behövts ses över så att 
medlen i större utsträckning kommer utförare samt barn och unga direkt till dels. 
Stadskontorets bedömning är också att förslaget kräver fördjupade konsekvensanalyser 
utifrån ett barnrätt-, jämställdhet- och jämlikhetsperspektiv. Vidare är bedömningen att 
förslagets kriterier för att bli godkänd utförare bör ses över med syftet att främja ett 
bredare utbud av kultur- och fritidsaktiviteter kopplat till fritidskortet. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner kommunledningens reviderade förslag till yttrande 
och skickar yttrandet till Socialdepartementet. 

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Helena Nanne (M) yrkar att punkt 3.2 ska ha följande lydelse: "Malmö stad anser att 
fritidskortet bör omfatta barn och unga mellan 6–18 år för att främja ett bredare 
deltagande. Malmö stad anser även att det bör utredas vidare hur fritidskortet kan utformas 
för att barn som är stadigvarande i Sverige, men som inte är folkbokförda och ännu saknar 
svenskt personnummer, såsom exempelvis barn till arbetstagare från utlandet, utländska 
studenter och personer som befinner sig i en pågående asylprocess, också kan omfattas av 
stödet." 
 
Magnus Olsson (SD) yrkar att följande text ska strykas under 3.2 i kommunledningens 
reviderade förslag till yttrande: "Malmö stad anser även att det bör utredas vidare hur 
fritidskortet kan utformas för att barn som är stadigvarande i Sverige, men som inte är 
folkbokförda och ännu saknar svenskt personnummer, också kan omfattas av stödet". 
 
Ordföranden konstaterar att det finns tre förslag till beslut, ställer dessa mot varandra och 
finner att kommunstyrelsen bifaller kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in en 
skriftlig reservation, bilaga 2. 
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Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 3. 

Beslutet skickas till  
Socialdepartementet 
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Fritidsnämnden 
Kulturnämnden 
Stadskontoret, ekonomiavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241014 §477 med muntlig reservation (M) Remiss 

Socialdepartementet - Ett fritidskort för barn och unga - en aktiv och meningsfull 
fritid i gemenskap med andra (Ds 2024:16) 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241014 Remiss Socialdepartementet - Ett fritidskort för 
barn och unga - en aktiv och meningsfull fritid i gemenskap med andra (Ds 
2024:16) 

• Kommunledningens förslag till yttrande KSAU 241014 Remiss Socialdepartementet 
- Ett fritidskort för barn och unga - en aktiv och meningsfull fritid i gemenskap 
med andra (Ds 2024:16) 

• Förslag till yttrande KSAU 241014 Remiss Socialdepartementet - Ett fritidskort för 
barn och unga - en aktiv och meningsfull fritid i gemenskap med andra (Ds 
2024:16) 

• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 240828 § 259 Reservation (SD) 
• Remissvar arbetsmarknads- och socialnämnden 
• Fritidsnämnden beslut 240925 § 101 
• Remissvar fritidsnämnden 
• Kulturnämnden beslut 240930 § 98 
• Remissvar kulturnämnden 
• Remiss Socialdepartementet - Ett fritidskort för barn och unga - en aktiv och 

meningsfull fritid i gemenskap med andra (Ds 2024:16) 
• Ett fritidskort för barn och unga - en aktiv och meningsfull fritid i gemenskap med 

andra (Ds 2024:16) 
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§ 253 Remiss Utbildningsdepartementet - Statens skolverks redovisning 
av uppdrag om ett nationellt professionsprogram 

STK-2024-1073 
 
Sammanfattning 
Malmö stad har via Utbildningsdepartementet tagit emot en remiss angående Statens 
skolverks redovisning av uppdrag om ett nationellt professionsprogram för rektorer, lärare 
och förskollärare inom skolväsendet. 
 
Ärendet har internremitterats till förskolenämnden, grundskolenämnden och gymnasie- 
och vuxenutbildningsnämnden. Nämnderna har lämnat synpunkter på redovisningen som 
sammanställts i ett samlat förslag till yttrande från Malmö stad. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
Utbildningsdepartementet. 

Beslutet skickas till  
Utbildningsdepartementet 
Förskolenämnden 
Grundskolenämnden 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241007 § 466 Remiss Utbildningsdepartementet - Statens 

skolverks redovisning av uppdrag om ett nationellt professionsprogram 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241007 Remiss Utbildningsdepartementet - Statens 

skolverks redovisning av uppdrag om ett nationellt professionsprogram 
• Förslag till yttrande KSAU 241007 Remiss Utbildningsdepartementet - Statens 

skolverks redovisning av uppdrag om ett nationellt professionsprogram 
• Förskolenämnden beslut 240828 § 130 
• Remissvar förskolenämnden 
• Grundskolenämnden beslut 240828 § 120 muntlig Reservation (V) 
• Remissvar grundskolenämnden 
• Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslut 240830 § 130 
• Remissvar gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
• Remiss Utbildningsdepartementet - Statens skolverks redovisning av uppdrag om 

ett nationellt professionsprogram 
• Redovisning av uppdrag om ett nationellt professionsprogram 
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§ 254 Aktualitetsprövning Regionplan för Skåne mandatperioden 2022-
2026 

STK-2024-656 
 
Sammanfattning 
Region Skåne har skickat ut en begäran till de skånska kommunerna och till Länsstyrelsen 
Skåne om att inkomma med synpunkter inför kommande aktualitetsprövning av 
Regionplan för Skåne 2022–2040. 
 
Malmö stads övergripande synpunkt till Region Skåne är att regionplanen behöver 
aktualiseras för att fungera som den är tänkt att fungera. Malmö stad ser ett stort behov av 
att regionplanen tydligare redogör för Skånes samlade potential och planerade utveckling, 
samt att en mer visionär framtidsbild för detta redovisas. Vidare ser Malmö stad att 
regionplanen kan utvecklas och förtydligas i vissa delar, bland annat för frågor som rör 
förnybar elproduktion, det regionala perspektivet på stigande havsnivåer och 
klimatanpassning. 
 
Malmö stads yttrande har tagits fram i nära samarbete mellan stadskontoret, 
stadsbyggnadskontoret, miljöförvaltningen och fastighets- och gatukontoret.Förslaget är att 
godkänna förslag till yttrande och skicka detta till Region Skåne. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till Region 
Skåne. 

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Helena Nanne (M) yrkar att Malmö stads hållning ska vara att regionplanen inte behöver 
uppdateras. Magnus Olsson (SD) instämmer i Helena Nannes (M) yrkande. 
 
Anders Skans (V) yrkar på följande tillägg i yttrandet: 

• Vi vill se en utveckling av kopplingen till de 17 globala utvecklingsmålen – 
Agenda 2030 – i synnerhet mål 11: Hållbara städer och samhällen, mål 13: 
Bekämpa klimatförändringarna, mål 14: Hav och marina resurser, mål 15: 
Ekosystem och ekologisk mångfald samt mål 17: Genomförandet och 
partnerskap. 
  

• Vi efterlyser ett mer offensivt agerande när det gäller havsmiljöfrågorna i en bred 
mening. Det gäller utfyllnadsplanerna som många kommuner kring Öresund 
arbetar med (bl.a. Malmö). Det gäller (över)fisket, sjötransporter, havsbaserade 
vindkraftsparker etc. Och det gäller inte minst föroreningen av Öresund och 
Östersjön genom utsläpp från jordbruket. 
  

• Vi saknar även skrivningar om samhällets framtida utmaningar då det gäller 
klimatkrisens påverkan. Vi hade velat att planen tydligare tog avstamp i de 
utmaningar som vi står inför, främst gällande infrastruktur, vatten och avlopp. Vi 
vill se hur det privata, kommuner och regioner kan besluta om förebyggande 
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insatser och robusthet kring framtidens utmaningar och det måste samordnas 
mycket. 

 
Ordföranden konstaterar att det finns tre förslag till beslut, ställer dessa mot varandra och 
finner att kommunstyrelsen bifaller kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in en 
skriftlig reservation, bilaga 4. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 
 
Anders Skans (V) och Emma-Lina Johansson (V) reserverar sig mot beslutet och avser 
lämna in en skriftlig reservation, bilaga 5. 

Beslutet skickas till  
Region Skåne 
Miljönämnden 
Stadsbyggnadsnämnden 
Tekniska nämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241007 § 452 med reservation (M) Aktualitetsprövning 

Regionplan för Skåne mandatperioden 2022-2026 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241007 Aktualitetsprövning Regionplan för Skåne 

mandatperioden 2022-2026 
• Förslag till yttrande KSAU 241007 Aktualitetsprövning Regionplan för Skåne 

mandatperioden 2022-2026 
• Miljönämnden beslut 240828 § 124 Särskilt yttrande (V),  Reservation (M) och 

muntlig Reservation (SD) 
• Remissvar miljönämnden 
• Stadsbyggnadsnämnden beslut 240827 § 209 Särskilt yttrande (SD) 
• Remissvar stadsbyggnadsnämnden 
• Tekniska nämnden beslut 240827 § 170 Särskilt yttrande (V) 
• Remissvar tekniska nämnden 
• Aktualitetsprövning Regionplan för Skåne mandatperioden 2022-2026 
• Regionplan för Skåne 2022-2040 
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§ 255 Samråd enligt miljöbalken 9 och 11 kap angående uppförande och 
drift av ett nytt kraftvärmeverk i Norra hamnen, Malmö stad 

STK-2024-1082 
 
Sammanfattning 
E.ON Energiinfrastruktur AB (E.ON) avser att söka tillstånd enligt miljöbalken för en ny 
kraftvärmeanläggning i Malmö. Syftet med anläggningen är att ersätta produktion av 
fjärrvärme i äldre anläggningar för att säkra hållbar och konkurrenskraftig värmeförsörjning 
för Malmöborna även i framtiden. Ansökan kommer att omfatta en ny 
förbränningsanläggning med ångturbin, bränslehantering och rökgasrening samt en 
anläggning för koldioxidavskiljning. Bränslet för kraftvärmeverket ska huvudsakligen bestå 
av restprodukter från skogsindustrin och återvunnet trä. 
 
Inom Malmö stad har ärendet remitterats till miljönämnden, stadsbyggnadsnämnden och 
tekniska nämnden som samtliga har inkommit med yttranden. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till E.ON. 

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Anders Skans (V) yrkar på följande tillägg i yttrandet: 
"Malmö stad föredrar att Malmö Energi och Hållbarhet AB ska ta ett större ansvar i all 
framtida etablering av energi och fjärrvärmeproduktion i staden. Vi ser gärna att synergier 
och samarbete utreds, men grunden måste vara att den demokratiska styrningen inom 
stadens energi och fjärrvärmeproduktion ökar, inte minskar. Därför vill vi att Malmö 
Energi och Hållbarhet AB ska få ansvaret för utbyggnaden av ett nytt kraftvärmeverk". 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Anders Skans (V) och Emma-Lina Johansson (V) reserverar sig mot beslutet och avser 
lämna in en skriftlig reservation, bilaga 6. 

Beslutet skickas till  
E.ON 
Miljönämnden 
Tekniska nämnden 
Stadsbyggnadsnämnden 
Stadskontoret, avdelningen bolag och kommunalförbund 
Stadskontorets handläggare 
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Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241014 §478 Samråd enligt miljöbalken 9 och 11 kap 

angående uppförande och drift av ett nytt kraftvärmeverk i Norra hamnen, Malmö 
stad 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241014 Samråd enligt miljöbalken 9 och 11 kapangående 
uppförande och drift av ett nytt kraftvärmeverk i Norra hamnen, Malmö stad 

• Förslag till yttrande KSAU 241014 Samråd enligt miljöbalken angående uppförande 
och drift av ett nytt kraftvärmeverk i norra hamnen i Malmö 

• Miljönämnden beslut 240925 § 142 Särskilt yttrande (V) 
• Remissvar miljönämnden 
• Stadsbyggnadsnämnden beslut 240924 § 250 
• Remissvar stadsbyggnadsnämnden 
• Tekniska nämnden beslut 240923 § 197 Särskilt yttrande (V) 
• Remissvar tekniska nämnden 
• Följebrev - Samråd enligt miljöbalken 9 och 11 kapangående uppförande och drift 

av ett nytt kraftvärmeverk i Norra hamnen, Malmö stad 
• Samråd enligt miljöbalken 9 och 11 kapangående uppförande och drift av ett nytt 

kraftvärmeverk i Norra hamnen, Malmö stad 
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§ 256 Ansökan från Hela människan i Malmö om stöd 2024 

STK-2024-662 
 
Sammanfattning 
Föreningen Hela människan i Malmö har inkommit med en reviderad ansökan om tillfälligt 
stöd om 1,5 miljon kronor avseende år 2024. Den ursprungliga ansökan inkom till 
stadskontoret den 27 mars 2024 och avsåg tillfälligt krisstöd om 1,5 miljon kronor med 
anledning av ett oväntat avslag på Socialstyrelsens statsbidrag för 2024 och 2025 till 
kvinno- och tjejjourer. Då det vid denna tidpunkt inte fanns tillgängliga medel kvar i 
kommunstyrelsens anslag till föreningsbidrag har handläggningen av ärendet dröjt. 
 
Förslaget är att bevilja delen som rör verksamhet för återstoden av 2024 om 942 500 
kronor men avslå den andra delen av ansökan som rör en allmän förstärkning av 
föreningens totala ekonomi med anledning av underskott under perioden januari – augusti 
2024 om 557 500 kronor. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen beviljar föreningen Hela människan i Malmö 942 500 kronor 
för verksamhet för oktober – december 2024 från kommunstyrelsens anslag för 
projekt och utredningar. 
  

2. Kommunstyrelsen uppmanar föreningen Hela människan i Malmö att 
återrapportera till kommunstyrelsen senast april 2025 hur beviljade medel har 
använts.   

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut med tillägget att texten "från kommunstyrelsens anslag för projekt och utredningar" 
läggs till i slutet av den första beslutspunkten. 
 
Magnus Olsson (SD) yrkar avslag. 
 
Håkan Fäldt (M) yrkar att den andra beslutspunkten ska ha följande formulering: 
"Kommunstyrelsen uppmanar föreningen Hela människan i Malmö att återrapportera till 
kommunstyrelsen senast april 2025 hur beviljade medel har använts". 
 
Ordföranden konstaterar efter diskussion att det finns två förslag till beslut. 
Kommunstyrelsens arbetsutskott förslag till beslut med Katrin Stjernfeldt Jammehs (S) och 
Håkan Fäldts (M) reviderade formuleringar mot Magnus Olssons (SD) avslagsyrkande. 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts reviderade förslag till beslut med Katrin 
Stjernfeldt Jammehs (S) och Håkan Fäldts (M) reviderade formuleringar. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 7. 
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Beslutet skickas till  
Hela människan i Malmö 
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241007 § 467 Ansökan från Hela människan i Malmö om 

stöd 2024 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241007 Ansökan från Hela människan i Malmö om stöd 

2024 
• Ansökan 
• Beslut Socialstyrelsen 
• Hela Människan - Verksamhetsberättelse 2023 
• Revisionsberättelse 
• 2023 ThaiWISE Annual Report 
• Protokoll stämma 2024 
• Stadgar antagna 2016-03-12 reviderade 2024-04-20 
• Protokoll konstituerande styrelsemöte 240420 
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§ 257 Återrapportering av beviljad ansökan från Flamman om medel till ny 
föreningsdriven mötesplats - Ungdomarnas Hus City; årsrapport 
2023 

STK-2022-622 
 
Sammanfattning 
Föreliggande ärende innefattar en återrapportering från föreningen Flamman Ungdomarnas 
Hus gällande det stöd som erhållits från kommunstyrelsen för den öppna mötesplatsen 
”Ungdomarnas Hus City” under verksamhetsåret 2023 (STK-2022-622). 
 
Kommunstyrelsen beslutade vid sitt sammanträde den 18 januari 2023 att bevilja Flamman 
ett årligt stöd om 2 300 000 kronor för driften av mötesplatsen ”Ungdomarnas Hus City” 
för perioden 2023-2025. I samma ärende anmodade kommunstyrelsen fritidsnämnden att 
åta sig det fortsatta uppdraget att administrera, bedöma och följa upp stödet till 
”Ungdomarnas Hus City” från och med 2024. 
 
Kommunstyrelsen har omfördelat kommunbidrag om 2 300 000 kronor från 
kommunstyrelsen till fritidsnämnden för åren 2024 och 2025. Kommunbidraget avser 
medel till ”Ungdomarnas Hus City”. 
 
Efter granskning av Flammans årsrapport och ekonomiska redovisning samt kontakt med 
fritidsförvaltningen gör stadskontoret bedömningen att Flamman använt beviljade medel 
för 2023 i enlighet med intentionerna i sin ansökan.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner årsrapporten från Flamman avseende mötesplatsen 
”Ungdomarnas Hus City” för verksamhetsåret 2023 och lägger den till 
handlingarna.   

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 8. 

Beslutet skickas till  
Flamman Ungdomarnas Hus 
Fritidsnämnden 
Kulturnämnden 
Stadskontoret, hållbarhetsavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240930 §438 Återrapportering av beviljad ansökan från 

Flamman om medel till ny föreningsdriven mötesplats - Ungdomarnas Hus City 
2023 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240930 Återrapportering 2023 - Flamman Ungdomarnas 
Hus City 

• Stadgar Flamman Ungdomarnas Hus 
• Verksamhetsberättelse Flamman Ungdomarnas Hus för 2023 
• Revisionsberättelse Flamman Ungdomarnas Hus 2023 
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• Årsbokslut Flamman Ungdomarnas Hus 2023 
• Årsmöte Flamman Ungdomarnas Hus 2024 
• Verksamhetsrapport FlammanCity mötesplats 2023 
• Balansrapport 2023 city 
• Resultatrapport City 
• Flamman City Överenskommelse om verksamhetsstöd - signerad 
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§ 258 Återrapportering av beviljad ansökan från Flamman Socialt 
förebyggande Centrum (SFC) om ekonomiskt stöd för 2023-2025 
avseende Safe Space; årsrapport 2023 

STK-2022-709 
 
Sammanfattning 
Föreliggande ärende innefattar en återrapportering från Flamman Socialt Förebyggande 
Centrum gällande det stöd som erhållits från kommunstyrelsen för verksamheten ”Safe 
Space” under verksamhetsåret 2023 (STK-2022-702). 
 
Kommunstyrelsen beslutadevid sitt sammanträde den 9 november 2022 att bevilja 
Flamman stöd om 1 500 000 kronor för verksamheten ”Safe Space” för perioden 2023-
2025. I samma ärende gav kommunstyrelsen stadskontoret i uppdrag att, tillsammans med 
arbetsmarknads- och socialförvaltningen och grundskoleförvaltningen, årligen följa upp 
verksamheten och återrapportera till kommunstyrelsen. 
 
Baserat på synpunkterna som inhämtats från berörda förvaltningar samt den dialog som 
förts med Flamman gör stadskontoret bedömningen att verksamheten ”Safe Space” 
bedrivits i enlighet med intentionerna i den ursprungliga ansökan. Mot bakgrund av 
ovanstående föreslår stadskontoret kommunstyrelsen att godkänna Flammans 
återrapportering för verksamhetsåret 2023.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner årsrapporten för 2023 från Flamman Socialt 
Förebyggande Centrum avseende verksamheten ”Safe Space” och lägger den till 
handlingarna. 

Beslutet skickas till  
Flamman Socialt Förebyggande Centrum 
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Grundskolenämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240923 §430  Återrapportering från Flamman Socialt 

förebyggande Centrum (SFC) för 2023 avseende Safespace 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240923 Återrapportering från Flamman Socialt 

förebyggande Centrum (SFC) för 2023 avseende Safe Space 
• Safe space by Flamman årsrapport 2023 
• Stadgar Flamman Ungdomarnas Hus Socialt Förebyggande Centrum 
• Årsmöte Flamman SFC 2024 
• Revisionsberättelse Flamman SFC avseende 2023 
• Årsbokslut Flamman SFC 2023 
• Mazar granskning av Flamman SFC 2023 
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§ 259 Ansökan EM i handboll för herrar 2026 

STK-2024-1247 
 
Sammanfattning 
Fritidsnämnden har skickat en ansökan till kommunstyrelsen för genomförande av 
Europamästerskapet i handboll för herrar 2026. Mästerskapet ett samarrangemang mellan 
Danmark, Norge och Sverige. Värdstäder i Sverige är Malmö och Kristianstad. 
Evenemanget genomförs den 15 januari till den 1 februari 2026 och är ett så kallat 
megaevenemang. Det förväntas ge hög verkningsgrad i turismekonomi eftersom det 
genomförs i januari, vilket generellt är en månad med relativt få evenemang. 
 
Evenemanget har under våren 2024 beretts i MINT-gruppen som tillstyrkt budget och 
ansökan om stöd hos kommunstyrelsen. Förslaget är att fatta inriktningsbeslut för 
beviljande om ansökan om medel för budgetåren 2025 och 2026 på sammanlagt 4 500 
000 kronor. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsens inriktning är att bevilja 2 500 000 kronor till fritidsnämnden 
för genomförandet av EM i handboll för herrar 2026 från kommunstyrelsens 
anslag för projekt och utredningar 2025. 
  

2. Kommunstyrelsens inriktning är att bevilja 2 000 000 kronor till fritidsnämnden 
för genomförandet av EM i handboll för herrar 2026 från kommunstyrelsens 
anslag för projekt och utredningar 2026. 
  

3. Kommunstyrelsen uppdrar åt stadskontoret att inför budgetåret 2025 och 
budgetåret 2026 initiera ärende som innebär att kommunstyrelsen fattar beslut 
om verksamhetskostnader till fritidsnämnden för genomförandet av EM i 
handboll för herrar 2026. 

Beslutet skickas till  
Fritidsnämnden 
Stadskontoret, Avdelningen för omvärld och näringsliv 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240916 § 427 Ansökan EM i handboll för herrar 2026 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240916 Ansökan EM i handboll för herrar 2026 
• Fritidsnämnden beslut 240828 § 83 
• Tjänsteskrivelse fritidsförvaltningen 
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§ 260 Regelverk för stiftelser och fonder samt ändring av 
kommunstyrelsens delegationsordning beträffande beslut om 
utdelning 

STK-2024-928 
 
Sammanfattning 
Stadskontoret har tagit fram förslag på reviderat regelverk för stiftelser vad gäller 
ansökningsprocessen, ansökningshandlingar och utdelningar. Stadskontoret har även utrett 
möjligheten att delegera beslutanderätten till tjänsteperson när det gäller utdelning från 
stiftelserna och föreslår att denna beslutanderätt ska delegeras till avdelningschefen för 
Intern ledning och stöd i stället för som nu till kommunstyrelsens arbetsutskott. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen beslutar att bifogat förslag till regelverk ska gälla tills vidare. 
  

2. Kommunstyrelsen delegerar beslutanderätten i punkten 2.2 om utdelning ur 
donationsfonder och stiftelser och gåvor i kommunstyrelsens delegationsordning 
till avdelningschefen för Intern ledning och stöd. 
 

3. Kommunstyrelsen beslutar att ovanstående beslut gäller från och med den 1 
november 2024.   

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Magnus Olsson (SD) yrkar att beslutanderätten i punkten 2.2 om utdelning ur 
donationsfonder och stiftelser och gåvor i kommunstyrelsens delegationsordning fortsatt 
ska vara delegerad till kommunstyrelsens arbetsutskott. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 9. 

Beslutet skickas till  
Stadskontoret, Intern ledning och stöd, Ekonomi och utveckling 
Avdelningschef Intern ledning och stöd 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240916 § 426 Regelverk för stiftelser och fonder samt 

ändring av kommunstyrelsens delegationsordning beträffande beslut om utdelning 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240916 Regelverk för stiftelser och fonder samt ändring 

av kommunstyrelsens delegationsordning beträffande beslut om utdelning 
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• Rutin för stadskontorets nya regelverk beträffande handläggningen av 
stiftelseärenden 
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§ 261 Delårsrapport januari-augusti 2024, kommunfullmäktige fv 001 och 
kommunstyrelsen fv 102 

STK-2024-144 
 
Sammanfattning 
Stadskontoret har sammanställt delårsrapport för kommunfullmäktige och 
kommunstyrelsen. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner delårsrapport 2024 för kommunfullmäktige och 
delårsrapport 2024 för kommunstyrelsen. 

Beslutet skickas till  
Stadskontoret, avdelningen intern ledning och stöd, enheten ekonomi och uppföljning 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240923 §432 Delårsrapport januari-augusti 2024, 

kommunfullmäktige fv 001 och kommunstyrelsen fv 102 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240923 Delårsrapport januari- augusti 2024, 

kommunfullmäktige fv 001 och kommunstyrelsen fv 102 
• Delårsrapport 2024 Kommunstyrelsen 
• Delårsrapport 2024 Kommunfullmäktige 001 
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§ 262 Finansrapport 2024; augusti 

STK-2024-42 
 
Sammanfattning 
I finansrapporten redovisas en avstämning mot de gränsvärden som anges i finanspolicyn 
och en sammanställning av kommunens likviditets- och lånesituation per den 31 augusti 
2024. 
 
Ingen avvikelse mot finanspolicyn har förekommit under tertialet. 
 
Kommunens räntebärande nettofordran, exklusive pensionsavsättningar, uppgick till +3 
404 mnkr. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner Finansrapport augusti 2024 och lägger den till 
handlingarna. 

Beslutet skickas till  
Stadskontoret, ekonomiavdelningen, finansenheten 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241007 § 453 Finansrapport 2024; augusti 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241007 Finansrapport augusti 2024 
• Finansrapport augusti 2024 
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§ 263 Uppföljning av internkontrollplan 2024 kommunstyrelsen, 1 januari - 
31 augusti 2024 

STK-2024-145 
 
Sammanfattning 
Den interna kontrollen utgör en integrerad del i stadskontorets kvalitets- och 
ledningssystem. Kontrollen syftar till att kommunstyrelsen, med rimlig grad av säkerhet, ska 
säkerställa att mål uppfylls inom områdena verksamhetsstyrning, tillförlitlig finansiell 
styrning samt efterlevnad av lagar och regler. 
 
Stadskontoret har hittills under 2024 genomfört granskningar och åtgärder beslutade av 
kommunstyrelsen. Uppföljningen behandlar insatser genomförda eller planerade i 
kommunstyrelsens förvaltningar stadskontoret, förvaltning 102 och finansförvaltningen. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner Uppföljning internkontrollplan kommunstyrelsen, 
1 januari – 31 augusti 2024 – stadskontoret, förvaltning 102 och 
finansförvaltningen. 

Beslutet skickas till  
Stadskontoret, avdelningen intern ledning och stöd 
Stadskontoret, avdelningen intern ledning och stöd, kvalitet och service 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240930 §437 Uppföljning av internkontrollplan 2024 

kommunstyrelsen, 1 januari - 31 augusti 2024 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240930 Uppföljning internkontrollplan 1 januari – 31 

augusti 2024, Kommunstyrelsen 
• Uppföljning av intern kontrollplan 2024, kommunstyrelsen 
• Bilaga 1 Intern kontroll 2024 - felaktig tillgång till information och lokaler 
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§ 264 Principer för kommunstyrelsens bidragsgivning till externa 
organisationer 

STK-2024-1085 
 
Sammanfattning 
Stadskontoret har tagit fram ett reviderat förslag till kommunstyrelsens principer för 
bidragsgivning till externa organisationer. Förslaget har tagits fram efter analys av tidigare 
bidragsärenden, nu gällande regelverk samt remissrunda till övriga nämnder. Stadskontoret 
föreslår kommunstyrelsen att anta principerna att gälla från och med den 1 januari 2025. 
 
Samtliga grundkrav som nämns i Regler och riktlinjer för Malmö stads stöd till idéburen 
sektor (STK-2018-74), däribland demokratikravet, är även grundkrav för 
kommunstyrelsens principer avseende bidragsgivning till externa organisationer. 
Kommunstyrelsens bidragsgivning ska kunna härledas till ett eller flera av 
kommunfullmäktiges budgetmål och ett eller flera av följande sakområden; näringsliv och 
kompetensförsörjning, hållbarhet samt evenemang. 
 
Utöver framtagna principer ämnar stadskontoret att ta fram urvalskriterier, 
bedömningsgrunder samt tidpunkter för ansökningsperioder i syfte att främja likvärdighet i 
handläggningen. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen upphäver Rutiner för kommunstyrelsens bidragsgivning till 
externa verksamhetsutövare § 359/2016-10-06. 
  

2. Kommunstyrelsen antar Principer för kommunstyrelsens bidragsgivning till 
externa organisationer för ansökningar inkomna från och med den 1 januari 
2025. 
  

3. Kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att snarast informera alla som får 
bidrag av kommunstyrelsen om beslutet och att organisationer behöver förhålla 
sig till de nya principerna för bidragsansökningar från och med den 1 januari 
2025. 
  

4. Kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att ta fram process för arbetet 
med bidragsgivning på stadskontoret för hantering av framtida ansökningar. 

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Emma-Lina Johansson (V) yrkar på följande tillägg till punkt 1 under rubriken Område 
Näringsliv och kompetensförsörjning: "Ett krav är att stödet enbart kan ges om projektet 
syftar till att skapa arbete för Malmöbor och att verksamheten ska finnas och bedrivas i 
Malmö". 
 
Emma-Lina Johansson yrkar även att ordet "bör" ska bytas ut till "ska" i det avslutande 
styckets första mening under rubriken Uppföljning, vilken då får följande lydelse: "Beslut 
om nytt beviljat bidrag ska inte tas förrän återrapportering av tidigare beviljade bidrag har 
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inkommit till stadskontoret". 
 
Magnus Olsson (SD) yrkar att ordet "bör" ska bytas ut till "ska" i det avslutande styckets 
första mening under rubriken Uppföljning, vilken då får följande lydelse: "Beslut om nytt 
beviljat bidrag ska inte tas förrän återrapportering av tidigare beviljade bidrag har inkommit 
till stadskontoret". 
 
Helena Nanne (M) yrkar att det avslutande styckets första mening under rubriken 
Uppföljning ska ha följande lydelse: "Beslut om nytt beviljat bidrag ska inte tas förrän 
återrapportering av tidigare beviljade bidrag har inkommit till stadskontoret, om inte 
särskilda skäl föreligger". 
 
Ordföranden konstaterar efter diskussion att det finns två förslag till beslut, 
kommunstyrelsens arbetsutskotts reviderade förslag till beslut med Helena Nannes (M) 
ändringsyrkande mot Emma-Lina Johanssons (V) tilläggsyrkande. Ordföranden ställer 
förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller kommunstyrelsens 
arbetsutskotts reviderade förslag till beslut med Helena Nannes (M) ändringsyrkande. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Emma-Lina Johansson (V) och Anders Skans (V) reserverar sig mot beslutet och avser 
lämna in en skriftlig reservation, bilaga 10. 

Beslutet skickas till  
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Fritidsnämnden 
Funktionsstödsnämnden 
Förskolenämnden 
Grundskolenämnden 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Hälsa-, vård och omsorgsnämnden 
Kulturnämnden 
Miljönämnden 
Servicenämnden 
Stadsbyggnadsnämnden 
Tekniska nämnden 
Stadskontorets samtliga avdelningar 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240930 §445 Principer för kommunstyrelsens 

bidragsgivning till externa organisationer 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240930 Principer för kommunstyrelsens bidragsgivning 

till externa organisationer 
• Förslag till principer för kommunstyrelsens bidragsgivning till externa 

organisationer 
• Regler och riktlinjer för Malmö stads stöd till idéburen sektor 
• Tjänsteskrivelse Stadskontoret 2016-08-23 Rutiner för kommunstyrelsens 

bidragsgivning till externa verksamhetsutövare (STK-2016-216-2) 
 
  

32



§ 265 Avrop av medel för kommunala ordningsvakter

STK-2024-1219 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen fick 2020 i uppdrag att i samverkan med Polisområde Malmö utreda och 
föreslå lämplig organisation för kommunala ordningsvakter (STK-2019-1411). 

Kommunstyrelsen gav stadskontoret i uppdrag att fortsätta arbetet med kommunala 
ordningsvakter enligt framtaget koncept, samt att utöka bevakningsområdet att omfatta 
Folkets park, Södervärn, Möllevången samt Rådmansvången, (STK-2023-625). 
Kommunstyrelsen beslutade att avsätta 6,5 miljoner kronor för finansiering av kommunala 
ordningsvakter. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen överför 6,5 miljoner kronor år 2024 från anslag till förfogande
inom finansiering till kommunstyrelsen för finansiering av kommunala
ordningsvakter under 2024.

2. Kommunstyrelsen beaktar 7,5 miljoner i kronor i beredningen av
kommunfullmäktiges budget inför 2025 för finansiering av kommunala
ordningsvakter.

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 

Helena Nanne (M) yrkar att beloppet för 2025 i andra beslutspunkten ändras till 30 
miljoner kronor. 

Helena Nanne (M) yrkar även på tillägg av följande beslutspunkt: "Kommunstyrelsen 
utökar bevakningsområdet för de kommunala ordningsvakterna med området 
mellan Amiralsgatan/Studentgatan från Folkets park till Stora Nygatan, Stora Nygatan från 
Studentgatan till Slottsgatan/Fersens väg, Slottsgatan/Fersens väg från Stora Nygatan till 
Östra Rönneholmsvägen, Östra Rönneholmsvägen från Fersens väg till Rådmansgatan, 
Rådmansgatan från Triangeltorget till S:t Johannesgatan samt området mellan Gustav 
Adolfs torg och Stortorget inklusive Lilla torg". 

Anton Sauer (C) instämmer i Helena Nannes (M) yrkanden. 

Magnus Olsson (SD) instämmer i Helena Nannes (M) yrkande om att beloppet för 2025 i 
andra beslutspunkten ändras till 30 miljoner kronor. 

Anders Skans (V) yrkar avslag på kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar avslag på Helena Nannes (M) tilläggsyrkande. 

Ordföranden ställer först proposition på bifall till första beslutspunkten i 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller första beslutspunkten i kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 
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till beslut. Ordföranden ställer sedan proposition på bifall till andra beslutspunkten i 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut mot avslag samt mot Helena Nannes 
(M) ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller andra beslutspunkten i 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. Ordföranden ställer slutligen 
proposition på bifall Helena Nannes (M) tilläggsyrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår tilläggsyrkandet. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet och 
avser lämna in en gemensam skriftlig reservation, bilaga 11. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 12. 
 
Emma-Lina Johansson (V) och Anders Skans (V) reserverar sig mot beslutet och avser 
lämna in en skriftlig reservation, bilaga 13. 

Beslutet skickas till  
Stadskontoret, hållbarhetsavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240930 §444 Avrop av medel för kommunala 

ordningsvakter 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240930 Avrop av medel för kommunala ordningsvakter 
• Beslut KS 231018 §271 med reservation (M), (SD), (V) och (C) Utvärdering 

gällande kommunala ordningsvakter 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 231002 Utvärdering gällande kommunala ordningsvakter 
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§ 266 Upphörande av utgivning av tidningen Vårt Malmö 

STK-2024-1372 
 
Sammanfattning 
Sedan starten 1967 har Vårt Malmö informerat om kommunens beslut och verksamheter 
för att öka medborgarnas förståelse. I takt med den digitala utvecklingen har 
kommunikationskanalerna mångfaldigats, och idag når Malmö stad sina invånare genom 
malmo.se, sociala medier och andra digitala plattformar. Medborgarnas preferenser har 
förändrats, och intresset för tryckt media minskar, särskilt bland yngre. I dagens 
medielandskap är papperstidningen mycket kostnadskrävande och inte längre en effektiv 
kommunikationskanal. Förslaget är att lägga ner tidningen och i stället satsa på nya 
kommunikationskanaler och digitala lösningar för att nå fler målgrupper och främja en 
aktiv inkludering och delaktighet bland Malmöborna. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen beslutar att upphöra med utgivningen av tidningen Vårt 
Malmö och i stället satsa på effektivare kommunikationskanaler för att nå 
Malmöborna. 

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Anton Sauer (C) yrkar på tillägg av följande beslutspunkt: "Kommunstyrelsen beslutar att 
årligen rapportera till kommunstyrelsen om stadens kommunikationsarbete, 
kommunikationskanaler, inklusive digitala lösningar, och deras resultat i att främja aktiv 
inkludering och delaktighet för Malmöborna". 
 
Helena Nanne (M) och Magnus Olsson (SD) instämmer i Anton Sauers (C) tilläggsyrkande. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Anton Sauer (C), Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) reserverar sig mot beslutet och 
avser lämna in en gemensam skriftlig reservation, bilaga 14. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 

Beslutet skickas till  
Stadskontoret, kommunikationsavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241007 § 469 Upphörande av utgivning av tidningen Vårt 

Malmö 
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• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241007 Upphörande av utgivning av tidningen Vårt 
Malmö 

• Läsvärdesundersökning Vårt Malmö 2022 
• Svenskarna och Internet 2023 
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§ 267 Samordning av evenemang inom Malmö stad och framtagande av 
evenemangspolicy för Malmö 

STK-2024-1342 
 
Sammanfattning 
Stadens tidigare inriktning har varit att decentralisera evenemangssamordningen, med ett 
större ansvar för lokala och regionala evenemang på nämndnivå. Erfarenheter från 
pandemin och förändrade ekonomiska förutsättningar har dock visat att en starkare central 
samordning av evenemang är nödvändig för att det evenemangsarbetet ska kunna bidra till 
att uppnå Malmö stads långsiktiga mål. 
 
Därför föreslås nu att kommunstyrelsen får en starkare roll i samordningen, att MINT-
strukturen avvecklas samt att en ny evenemangspolicy tas fram i nära samverkan med 
Destinationssamverkan Malmö och andra relevanta aktörer. Policyn ska styra och stärka 
stadens samlade evenemangsarbete. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen uppdrar åt stadskontoret att tillsammans med berörda 
förvaltningar och i nära samverkan med Destinationssamverkan Malmö 
återkomma med förslag till evenemangspolicy för Malmö. 

Beslutet skickas till  
Stadskontoret, Omvärld och näringsliv 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241007 § 468 Samordning av evenemang inom Malmö 

stad och framtagande av evenemangspolicy för Malmö 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241007 Samordning av evenemang inom Malmö stad 

och framtagande av evenemangspolicy för Malmö 
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§ 268 Utökat objektsgodkännande för hållplatsombyggnader med mera 
inom linje 9, Storstadspaketet, tekniska nämnden 

STK-2024-1248 
 
Sammanfattning 
Tekniska nämnden har inkommit med ansökan om ett utökat objektsgodkännande för 
hållplatsombyggnader inom linje 9, Storstadspaketet. Förslaget är att kommunstyrelsen 
beviljar tekniska nämnden utökat objektsgodkännande om 30 mnkr, vilket är en utökning 
med 15 mnkr samt godkänner årliga driftkonsekvenser om 2,4 mnkr brutto, vilket är en 
utökning med 1,2 mnkr. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen beviljar tekniska nämnden utökat objektsgodkännande för 
hållplatsombyggnader inom linje 9, Storstadspaketet, till en beräknad bruttoutgift 
om 30 mnkr, vilket är en utökning med 15 mnkr. 
  

2. Kommunstyrelsen godkänner årliga driftkonsekvenser om 2,4 mnkr brutto, vilket 
är en utökning med 1,2 mnkr. 

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Magnus Olsson (SD) yrkar avslag. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 15. 

Beslutet skickas till  
Tekniska nämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241007 § 454 Utökat objektsgodkännande för 

hållplatsombyggnader med mera inom linje 9, Storstadspaketet, tekniska nämnden 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241007 Utökat objektsgodkännande för 

hållplatsombyggnader med mera inom linje 9, Storstadspaketet, tekniska nämnden 
• Tekniska nämnden beslut 240827 § 180 Särskilt yttrande (SD) 
• Tjänsteskrivelse fastighets- och gatukontoret 
• Underlag objektsgodkännande för projekt 9.1 (3391) Hållplatsombyggnader med 

mera inom linje 9 
• Underlag utökat objektsgodkännande hpl-ombyggnader linje 9 SSP 
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§ 269 Utökat objektsgodkännande för utbyggnad av allmän platsmark 
kvarteret Smedjan, Dp 5460, tekniska nämnden 

STK-2024-1249 
 
Sammanfattning 
Tekniska nämnden har inkommit med ansökan om ett utökat objektsgodkännande för 
utbyggnad av allmän platsmark Kvarteret Smedjan, Dp 5460. Förslaget är att 
kommunstyrelsen beviljar tekniska nämnden utökat objektsgodkännande om 40,7 mnkr, 
vilket är en utökning med 18,4 mnkr samt godkänner årliga driftkonsekvenser om 3,2 mnkr 
brutto, vilket är en utökning med 1,4 mnkr. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen beviljar tekniska nämnden utökat objektsgodkännande för 
utbyggnad av allmän platsmark inom kvarteret Smedjan, Dp 5460, till en 
beräknad bruttoutgift om 40,7 mnkr, vilket är en utökning med 18,4 mnkr. 
  

2. Kommunstyrelsen godkänner årliga driftkonsekvenser om 3,2 mnkr brutto, vilket 
är en utökning med 1,4 mnkr. Detta under förutsättning att driftkonsekvenserna 
ryms inom den av kommunfullmäktige beslutade ramen för driftkonsekvenser 
för gällande år för tekniska nämnden. 

Beslutet skickas till  
Tekniska nämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241007 § 455 Utökat objektsgodkännande för utbyggnad 

av allmän platsmark kvarteret Smedjan, Dp 5460, tekniska nämnden 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241007 Utökat objektsgodkännande för utbyggnad av 

allmän platsmark kvarteret Smedjan, Dp 5460, tekniska nämnden 
• Tekniska nämnden beslut 240827 § 181 
• Tjänsteskrivelse fastighets- och gatukontoret 
• Utökat objektsgodkännande Östra delen av Kv. Smedjan 
• Underlag utökat objektsgodkännande för projekt 8063 kv. Smedjan 
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§ 270 Lokalanskaffning genom investering i nybyggnation av LSS-boende 
inom fastigheten Byskolan 1, funktionsstödsnämnden 

STK-2024-1238 
 
Sammanfattning 
Funktionsstödsnämnden ansöker i detta ärende om godkännande av lokalanskaffning 
avseende nybyggnation av LSS-gruppbostad inom fastigheten Byskolan 1 till en beräknad 
totalutgift om 40,5 mnkr. Fastigheten ägs av Malmö stad. Lokalen kommer att innehålla sex 
lägenheter, gemensamhetsutrymmen och personalutrymmen. Byggnationsstart är planerad 
till 2025 och verksamhetsstart till 2027. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner lokalanskaffning avseende nybyggnation av LSS-
gruppbostad inom fastigheten Byskolan 1, till en beräknad totalutgift om 
40,5 mnkr, och ger servicenämnden i uppdrag att genomföra anskaffningen. 

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Helena Nanne (M) yrkar att ärendet ska återremitteras till funktionsstödsnämnden för att 
nämnden ska återkomma med ett förslag på maximalt fem lägenheter. Anton Sauer (C) 
instämmer i Helena Nannes (M) återremissyrkande. 
 
Anders Skans (V) yrkar att fastigheten Byskolan 1 uppförs som en gruppbostad enligt LSS 
med maximalt tre till fem lägenheter. 
 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar avslag på Helena Nannes (M) yrkande om återremiss. 
 
Ordföranden ställer först proposition på om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras 
och finner att ärendet ska avgöras idag. Ordföranden ställer därefter proposition på bifall 
till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut mot Anders Skans (V) yrkande och 
finner att kommunstyrelsen bifaller kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet om 
att avgöra ärendet idag och avser lämna in en gemensam skriftlig reservation, bilaga 16. 
 
Anders Skans (V) och Emma-Lina Johansson (V) reserverar sig mot beslutet och avser 
lämna in en skriftlig reservation, bilaga 17. 

Beslutet skickas till  
Funktionsstödsnämnden 
Servicenämnden 
Stadskontoret, ekonomiavdelningen 
Stadskontorets handläggare 
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Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240930 §439 med muntlig reservation (M) 

Lokalanskaffning genom investering i nybyggnation av LSS-boende inom 
fastigheten Byskolan 1, funktionsstödsnämnden 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240930 Lokalanskaffning genom investering i 
nybyggnation av LSS-boende inom fastigheten Byskolan 1, funktionsstödsnämnden 

• Funktionsstödsnämnden beslut 240826  § 79 Reservation ((M) och (V) 
• Tjänsteskrivelse funktionsstödsförvaltningen 
• Bild lokalisering Byskolan 1 
• Föreslagen volym och planlösning 
• Landskapsritning L-31-1-10 Byskolan 1 
• Landskapsritning L-31-1-20 
• Livscykelkostnad Byskolan 1 
• Lokalbeslutsunderlag Investering Rosengård Byskolan 1 
• Överenskommelse om lokalnyttjande Byskolan 1 
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§ 271 Lokalanskaffning genom investering i nybyggnation av ny Malmö 
stadion inom fastigheten Innerstaden 9:173, fritidsnämnden 

STK-2024-1347 
 
Sammanfattning 
Fritidsnämnden ansöker i detta ärende om godkännande av lokalanskaffning avseende 
nybyggnation av ny Malmö stadion på Stadionområdet inom fastigheten Innerstaden 9:173 
till en beräknad totalutgift om 633 mnkr. Syftet med anskaffningen är att bygga en ny 
tävlingsanläggning för friidrott och fotboll som kan ersätta befintliga Malmö stadion. I 
ärendet ansöker fritidsnämnden även om utökat kommunbidrag för att kunna hantera de 
ökande driftkostnaderna som den nya anläggningen medför. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner lokalanskaffning avseende nybyggnation av ny 
Malmö stadion på Stadionområdet inom fastigheten Innerstaden 9:173, till en 
beräknad totalutgift om 633 mnkr, och ger servicenämnden i uppdrag att 
genomföra anskaffningen. 
  

2. Kommunfullmäktige utökar fritidsnämndens kommunbidrag med 31 mnkr för att 
finansiera utökade driftkostnader för nya Malmö stadion på Stadionområdet 
inom fastigheten Innerstaden 9:173 i samband med anläggningens 
färdigställande. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Anton Sauer (C) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 18. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241014 §484 Lokalanskaffning genom investering i 

nybyggnation av ny Malmö stadion inom fastigheten Innerstaden 9:173, 
fritidsnämnden 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241007 Lokalanskaffning genom investering i 
nybyggnation av ny Malmö stadion inom fastigheten Innerstaden 9:173, 
fritidsnämnden 

• Fritidsnämnden beslut 240925 § 103 
• Konsekvensbeskrivning för rivning och ombyggnation av Malmö Stadion 

slutversion 
• Livscykelkostnad 1901 Stadion 8000 240625 
• Lokalanskaffning Investering ny version 240906 
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§ 272 Lokalanskaffning genom inhyrning av driftlokaler i stadionområdets 
södra P-hus, inom fastigheten Innerstaden 9:173, fritidsnämnden 

STK-2024-1348 
 
Sammanfattning 
Fritidsnämnden har inkommit med en ansökan om godkännande av lokalanskaffning 
avseende inhyrning av driftlokaler i Stadionområdets södra parkeringshus inom fastigheten 
Innerstaden 9:173 till en beräknad totalhyra över inhyrningsperioden om cirka 91 mnkr. 
Syftet med inhyrningen är att ersätta de driftlokaler som idag finns i Malmö stadion som 
planeras att rivas. I ärendet ansöker fritidsnämnden även om utökat kommunbidrag för att 
kunna hantera de ökande driftkostnaderna som de nya lokalerna medför. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner lokalanskaffning avseende inhyrning av 
driftlokaler i Stadionområdets södra parkeringshus inom fastigheten Innerstaden 
9:173 med avtalstid från och med 1 juni 2025 till och med 31 maj 2040. 
  

2. Kommunfullmäktige utökar fritidsnämndens kommunbidrag med 4,3 mnkr för 
att finansiera utökade driftkostnader för driftlokaler i Stadionområdets södra 
parkeringshus inom fastigheten Innerstaden 9:173 i samband med att lokalerna 
tas i anspråk. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Anton Sauer (C) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 19. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241007 § 471 Lokalanskaffning genom inhyrning av 

driftlokaler i stadionområdets södra P-hus, inom fastigheten Innerstaden 9:173, 
fritidsnämnden 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241007 Lokalanskaffning genom inhyrning av 
driftlokaler i stadionområdets södra P-hus, inom fastigheten Innerstaden 9:173, 
fritidsnämnden 

• Fritidsnämnden beslut 240925 § 102 
• Lokalbeslutsunderlag Inhyrning P-hus stadion 
• Hyresavtal 
• Livskostnadsanalys 
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§ 273 Lokalanskaffning genom investering i nybyggnation av 
hybridgräsplan på Rosengård Södra IP inom fastigheten Rosengård 
131:25, fritidsnämnden 

STK-2024-1349 
 
Sammanfattning 
Fritidsnämnden ansöker i detta ärende om godkännande av lokalanskaffning avseende 
nybyggnation av hybridgräsplan på Rosengårds södra idrottsplats inom fastigheten 
Rosengård 131:25 till en beräknad totalutgift om 33,8 mnkr. Syftet med anskaffningen är 
att tillgodose stadens behov av fotbollsplaner godkända för spel i förbunds- och elitserier i 
fotboll samt utveckla idrottsplatsen med koppling till utvecklingsarbetet inom Rosengård 
och Amiralsstaden. Fritidsnämnden ansöker i detta ärende även om utökat kommunbidrag 
om 2 mnkr för att hantera de utökade driftkostnaderna som investeringen medför. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner lokalanskaffning avseende nybyggnation av 
hybridgräsplan på Rosengårds södra idrottsplats inom fastigheten Rosengård 
131:25, till en beräknas totalutgift om 33,8 mnkr, och ger servicenämnden i 
uppdrag att genomföra anskaffningen. 
  

2. Kommunfullmäktige utökar fritidsnämndens kommunbidrag med 2 mnkr för att 
finansiera utökade driftkostnader för hybridgräsplan på Rosengårds södra 
idrottsplats inom fastigheten Rosengård 131:25 i samband med anläggningens 
färdigställande. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241007 § 456 Lokalanskaffning genom investering i 

nybyggnation av hybridgräsplan på Rosengård Södra IP inom fastigheten 
Rosengård 131:25, fritidsnämnden 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241007 Lokalanskaffning genom investering i 
nybyggnation av hybridgräsplan på Rosengård Södra IP inom fastigheten 
Rosengård 131:25, fritidsnämnden 

• Fritidsnämnden beslut 241002 § 104 
• Vision 23.12.12 Rosengård södra IP 
• Livscykelkostnadsanalys(3741272) 
• Investeringsberäkning A-plan Rosengårds södra ip 2024 
• Karta M-30-1-01 
• Lokalbeslutsunderlag Investering Rosengårds Södra IP 
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§ 274 Delårsrapport 2024 Malmö stad 

STK-2024-139 
 
Sammanfattning 
Delårsrapporten är årets andra uppföljningsrapport inom den kommunövergripande 
budget- och uppföljningsprocessen. Rapporten innehåller en finansiell analys med 
bedömning av den förväntade ekonomiska utvecklingen och prognostiserat ekonomiskt 
utfall för året samt ett delårsbokslut per utgången av augusti månad. Rapporten innehåller 
även en uppföljning av verksamhetens utveckling under året och avstämning av 
kommunfullmäktiges mål. Delårsrapporter från nämnder, kommunala bolag och 
kommunalförbund utgör underlag för den kommunövergripande rapporten. 
 
Den sammantagna bedömningen är att Malmö stad har en fortsatt stark ekonomisk 
ställning. Den ekonomiska hushållningen är god och ger förutsättningar att möta framtida 
utmaningar för verksamhet och ekonomi. Vidare är den samlade bedömningen att sex av 
kommunfullmäktigemålen förväntas uppnås för år 2024, och att nio av målen förväntas 
delvis uppnås. Även det finansiella målet förväntas uppnås eftersom alla indikatorer ligger 
inom målvärdena. 
 
Kommunfullmäktige föreslås godkänna delårsrapport 2024 för Malmö stad, besluta om 
justeringar i servicenämndens och tekniska nämndens ramar samt besluta att 
servicenämnden redovisar ett överskott i 2024 års bokslut med 3,6 mnkr motsvarande 
realisationsvinsten som uppstod vid försäljning av föreningslokal i kvarteret Lärkan. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner delårsrapport 2024 för Malmö stad. 
  

2. Kommunfullmäktige utökar servicenämndens ram för rivning, sanering och 
parkeringsköp till att även omfatta bygglovsavgifter samt ändrar ramens namn till 
driftkostnader i investeringsprojekt. 
  

3. Kommunfullmäktige utökar tekniska nämndens ram för rivning, sanering och 
detaljplaner till att även omfatta bygglovsavgifter samt ändrar ramens namn till 
driftkostnader i investeringsprojekt. 
  

4. Kommunfullmäktige beslutar att servicenämnden redovisar ett överskott i 2024 
års bokslut som innefattar +3,6 mnkr motsvarande realisationsvinsten som 
uppstod vid försäljning av föreningslokal i kvarteret Lärkan. 
  

5. Kommunfullmäktige beslutar att en särskild ram för realisationsvinster inom 
servicenämnden ska arbetas in i budget för 2025. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) avser lämna in ett gemensamt 
särskilt yttrande, bilaga 20. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 21. 

45



 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241007 § 472 med särskilt yttrande (M) Delårsrapport 

2024 Malmö stad 
• Delårsrapport 2024 Malmö Stad (reviderad 241011) 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241007 Delårsrapport 2024 Malmö stad 
• Delårsrapport 2024 Malmö Stad 
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§ 275 Rapport om gynnande beslut enligt 4 kap 1§ SoL och 9§ LSS som 
inte verkställts inom tre månader 2024; kvartal 2 

STK-2024-43 
 
Sammanfattning 
Samtliga socialnämnder ska en gång i kvartalet lämna statistikrapport till 
kommunfullmäktige. Rapporten ska redovisa hur många gynnande beslut, enligt 4 kap. 1 § 
socialtjänstlag (2001:453) och enligt 9 § lag (1993:387) om stöd och service till vissa 
funktionshindrade, som inte har verkställts inom tre månader från dagen för beslutet. 
Rapporten ska också redovisa beslut som inte verkställts på nytt inom tre månader från den 
dag då verkställigheten har avbrutits. Rapporteringen i detta ärende avser kvartal 2, 1 april – 
30 juni 2024. 
 
Samtliga tre socialnämnder i Malmö stad rapporterar gynnande beslut som inte verkställts 
inom tre månader från dagen för beslut. Jämfört med föregående kvartal har antalet 
rapporterade beslut enligt 4 kap. 1 § SoL minskat från 99 till 97 beslut. Antalet 
rapporterade beslut enligt 9 § LSS har ökat från 98 till 104 beslut. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige lägger rapporten till handlingarna. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241007 § 457 Rapport om gynnande beslut enligt 4 kap 1§ 

SoL och 9§ LSS som inte verkställts inom tre månader 2024; kvartal 2 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241007 Rapport om gynnande beslut enligt 4 kap 1 § 

SoL och 9 § LSS som inte verkställts inom tre månader 2024; kvartal 2 
• Funktionsstödsnämndens arbetsutskott beslut 240815 § 125 - Redovisning av 

gynnande beslut enligt 9 § i lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade 
(LSS) 

• Funktionsstödsnämndens arbetsutskott beslut 240815 § 126 - Redovisning av 
gynnande beslut enligt 4 kap.1 § socialtjänstlagen (SoL) och som inte har verkställts 
inom tre månader gällande kvartal 2 2024 

• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 240828 § 265 
• Rapportering enligt 16 kap. 6 h § SoL, kvartal 2 2024 arbetsmarknads- och 

socialnämnden 
• Hälsa-, vård- och omsorgsnämndens arbetsutskott 240820 § 86 
• Rapportering enligt 16 kap 6 h § SoL - Hälsa-, vård och omsorgsnämnden 
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§ 276 Planprogram för västra Flensburg i Södra Innerstaden i Malmö (Pp 
6056) 

STK-2024-823 
 
Sammanfattning 
Planprogrammet syftar till att möta Region Skånes behov av nya vårdbyggnader inom 
Södra Sjukhusområdet och att utveckla området med nya bostäder, rörelsestråk och en 
central parkmiljö. Omvandlingen innebär flytt av förskolor och omfattande investeringar. 
 
Förslagen är att godkänna inriktningen i planprogrammet för omvandlingen av västra 
Flensburg och att ge berörda nämnder i uppdrag att genomföra omvandlingen i enlighet 
med planprogrammets intentioner.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner planprogrammet för omvandlingen av västra 
Flensburg. 
  

2. Kommunfullmäktige ger berörda nämnder i uppdrag att genomföra 
omvandlingen av västra Flensburg i enlighet med planprogrammets intentioner. 
  

3. Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att beakta eventuella 
konsekvenser för förskolenämndens budget i samband med budgetberedning för 
aktuell period. 

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Helena Nanne (M) yrkar i första hand att ärendet ska återremitteras till 
stadsbyggnadsnämnden med uppdraget att se över möjligheterna till ökad 
exploateringsgrad. I andra hand yrkar Helena Nanne (M) avslag. Anton Sauer (C) 
instämmer i Helena Nannes (M) yrkanden. 
 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar avslag på Helena Nannes (M) yrkande om återremiss. 
 
Ordföranden ställer först proposition på om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras 
och finner att ärendet ska avgöras idag. Ordföranden ställer därefter proposition på bifall 
till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet och 
avser lämna in en gemensam skriftlig reservation, bilaga 22. 
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Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241007 § 458 med reservation (M) Planprogram för västra 

Flensburg i Södra Innerstaden i Malmö (Pp 6056) 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241007 Planprogram för västra Flensburg i Södra 

Innerstaden i Malmö (Pp 6056) 
• Stadsbyggnadsnämnden beslut 240423 § 106 Reservation (M+C) 
• Planprogram 6056 Del av Flensburg 
• Pp 6056 Samrådsredogörelse 
• Avsiktsförklaring om samarbete för utveckling av Södra sjukhusområdet i Malmö 

2022-06-07 
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§ 277 Hemställan från MKB Fastighets AB om fastställande av ny mall till 
bolagsordning för MKB Fastighets AB:s dotterbolag samt ändring 
av bolagsordningen för MKB Net AB 

STK-2024-832 
 
Sammanfattning 
KB Fastighets AB har inkommit med en hemställan om fastställande av ny mall till 
bolagsordning för vissa av MKB Fastighets AB:s dotterbolag.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner bilagt förslag till ny mall till bolagsordning att 
gälla för de av MKB Fastighets AB:s dotterbolag där fastigheter eller tomträtter 
förvärvas genom köp av aktiebolag inom de angivna verksamhetsföremålen i 
förslaget till ny mall. 
  

2. Kommunfullmäktige godkänner att MKB Fastighets AB, vid en försäljning med 
stöd av ägardirektiven av en fastighet paketerad i ett bolag utan fullmäktiges 
ställningstagande, får stryka paragrafen 20 i förslaget till ny mall i den aktuella 
bolagsordningen. 
  

3. Kommunfullmäktige godkänner förslag till ändrad bolagsordning för MKB Net 
AB för att införa möjlighet för bolaget att hålla digitala bolagsstämmor i enlighet 
med vad som redovisas i ärendet. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240930 §440 Hemställan från MKB Fastighets AB om 

fastställande av ny mall till bolagsordning för MKB Fastighets AB:s dotterbolag 
samt ändring av bolagsordningen för MKB Net AB 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240930 Hemställan från MKB Fastighets AB om 
fastställande av ny mall till bolagsordning för MKB Fastighets AB:s dotterbolag 
samt ändring av bolagsordningen för MKB Net AB 

• Hemställan om fastställande av ny mall till bolagsordning i MKB Fastighets ABs 
dotterbolag 

• Bilaga 1 Bolagsordning mall 
• MKB Net AB Bolagsordning (ren) 
• MKB Net AB Bolagsordning (markerad) 
• Gällande mall till bolagsordning för MKBs dotterbolag 
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§ 278 Hamnordning - ändring av lokala ordnings- och 
säkerhetsföreskrifter för Malmö hamn inklusive Limhamns norra 
hamn 

STK-2024-533 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige föreslås godkänna förslag till revidering av lokala ordnings- och 
säkerhetsföreskrifter för Malmö hamn inklusive Limhamns norra hamn med ikraftträdande 
den 1 januari 2025. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner förslag till revidering av lokala ordnings- och 
säkerhetsföreskrifter för Malmö hamn inklusive Limhamns norra hamn med 
ikraftträdande den 1 januari 2025 och sänder beslutet till Länsstyrelsen i Skåne. 
  

2. Kommunfullmäktige justerar paragrafen omedelbart. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241007 § 459 Hamnordning - ändring av lokala ordnings- 

och säkerhetsföreskrifter för Malmö hamn inklusive Limhamns norra hamn 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241007 Hamnordning - ändring av lokala ordnings- och 

säkerhetsföreskrifter för Malmö hamn inklusive Limhamns norra hamn 
• Hamnordning för Malmö hamn och Limhamns norra hamn 
• Beslut KF 240523 §111 Hamnordning - ändring av lokala ordnings- och 

säkerhetsföreskrifter för Malmö hamn inklusive Limhamns norra hamn 
• Följebrev - Anmälan av kommuns beslut om lokala ordnings- och 

säkerhetsföreskrifter för hamn 
• Anmälan av kommuns beslut om lokala ordnings- och säkerhetsföreskrifter för 

hamn 
• Bilaga - Remissvar Transportstyrelsen 
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§ 279 Reviderad taxa för avfallshantering i fritidsbåtshamnar 

STK-2024-1273 
 
Sammanfattning 
Miljönämnden har ingett förslag om ändring av nämndens Taxa för tillsyn över 
avfallshantering i fritidsbåtshamnar. Ändringen avser enbart en justering av 
överklagandehänvisningen (8 § i taxan). 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner av miljönämnden framlagt förslag till revidering 
av Taxa för tillsyn över avfallshantering i fritidsbåtshamnar att gälla från och med 
den 1 januari 2025. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241007 § 462 Reviderad taxa för avfallshantering i 

fritidsbåtshamnar 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241007 Reviderad taxa för avfallshantering i 

fritidsbåtshamnar 
• Miljönämnden beslut 240828 § 119 
• Tjänsteskrivelse miljöförvaltningen 
• Förslag till ny taxa för tillsyn över avfallshantering i fritidsbåtshamnar 
• Taxa för tillsyn över avfallshantering i fritidsbåtshamnar 
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§ 280 Nya taxeföreskrifter för VA-avgifter i Malmö 

STK-2023-953 
 
Sammanfattning 
Kommunalförbundet VA SYD har inkommit med hemställan om kommunfullmäktiges 
godkännande av förslag till nya taxeföreskrifter för VA SYD:s allmänna vatten- och 
avloppsanläggning i Malmö kommun. Föreskrifterna föreslås träda i kraft den 1 januari 
2025. Förslaget till ny taxekonstruktion innehåller en föreskrift om att kommunfullmäktige 
beslutar att delegera rätten att utifrån taxeföreskrifterna fastställa avgifternas belopp till VA 
SYD. 
 
Föreskrifterna innebär en gemensam taxekonstruktion med samma nyttofördelning och 
avgiftsstruktur för samtliga medlemskommuner. Syftet är att effektivisera arbetet i 
kommunalförbundet och uppnå en rättvist och skäligt fördelad avgift med hänsyn till 
kostnaderna för respektive vattentjänst. 
 
Den nya taxekonstruktionen innebär bland annat införandet av ny industriavgift samt 
införande av en dagvattenavgift för allmän platsmarkhållare. 
 
Inom Malmö stad pågår även arbete med framtagandet av ett nytt markavtal mellan Malmö 
stad och VA SYD som innebär att den nya dagvattenavgiften för allmän platsmarkhållare, 
inte förväntas medföra några större ekonomiska konsekvenser för Malmö stad. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige antar förslaget till nya taxeföreskrifter för Malmö kommuns 
allmänna vatten- och avloppsanläggning att gälla från och med 1 januari 2025, 
dock med de ändringar avseende 9 och 14 §§ som framgår i ärendet redovisad 
tilläggsskrivning (PM Tilläggskrivning 1.0 Dagvatten APH) och förutom den del 
som avser att kommunfullmäktige delegerar rätten att fastställa taxeavgifter till 
VA SYD i enlighet med 34 § lagen (2006:412) om allmänna vattentjänster med 
undantag för år 2025 då fastställandet av taxeavgifterna överlåts till VA SYD. 

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Håkan Fäldt (M) yrkar att texten "och förutom den del som avser att kommunfullmäktige 
delegerar rätten att fastställa taxeavgifter till VA SYD i enlighet med 34 § lagen (2006:412) 
om allmänna vattentjänster med undantag för år 2025 då fastställandet av taxeavgifterna 
överlåts till VA SYD" från kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut ska strykas. 
Anton Sauer (C) instämmer i Håkan Fäldts (M) yrkande. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
kommunstyrelsen bifaller kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Håkan Fäldt (M), Helena Nanne (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet och 
avser lämna in en gemensam skriftlig reservation, bilaga 23. 
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Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241007 § 461 Nya taxeföreskrifter för VA-avgifter i 

Malmö 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241007 Nya taxeföreskrifter för VA-avgifter i Malmö 
• VA SYD  Förbundsstyrelsen beslut 230615 § 45 
• Protokoll från Ägarnämnd Malmö 2023-06-05 
• Beslutsunderlag Ny taxeförekrift Malmö 230605 
• Förslag till författningstext FF Malmö 230605 
• Taxebilaga 1 Malmö 230525 
• Taxebilaga 2 Malmö 230525 
• PM Tilläggskrivning 1.0 Dagvatten APH 
• Förslag till författningstext FF Malmö - Antagandehandling 
• Taxebilaga 1 Malmö - Antagandehandling 
• Taxebilaga 2 Malmö - Antagandehandling 
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§ 281 Avgifter och ersättningar inom arbetsmarknads- och 
socialnämndens verksamheter 

STK-2024-1255 
 
Sammanfattning 
Malmö stad tar ut en avgift för stadigvarande förändringar i serveringstillstånd. I syfte att se 
till att avgifter som tas ut är proportionerliga i förhållande till de kostnader som de medför 
för kommunen föreslås kommunfullmäktige införa en ny avgift för mindre förändringar 
eller administrativa åtgärder i befintligt serveringstillstånd enligt alkohollagen (2010:1622). 
Den nya bestämmelsen om avgift föreslås träda i kraft den 1 januari 2025. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner förslaget till ny bestämmelse om avgift för 
mindre förändringar eller administrativa åtgärder i befintligt serveringstillstånd 
enligt alkohollagen (2010:1622) med ikraftträdande den 1 januari 2025. 
  

2. Kommunfullmäktige justerar paragrafen omedelbart. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241007 § 460 Avgifter och ersättningar inom 

arbetsmarknads- och socialnämndens verksamheter 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241007 Avgifter och ersättningar inom arbetsmarknads- 

och socialnämndens verksamheter 
• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 240828 § 264 
• Tjänsteskrivelse arbetsmarknads- och socialförvaltningen 
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§ 282 Motion Kay Wictorin (C) och Albin Schyllert (M) om bättre 
förutsättningar att följa upp och förbättra kvaliteten i hemtjänsten 

STK-2024-285 
 
Sammanfattning 
Kay Wiktorin (C) och Albin Schyllert (M) föreslår i en motion för kommunfullmäktige att 
hälsa-, vård- och omsorgsnämnden ska uppdras att införskaffa det analys- och 
rapportverktyg som är kopplat till ”Hemtjänstindex”. 
 
Hemtjänstindex har utvecklats på initiativ av organisationen SPF seniorerna (Sveriges 
pensionärsförbund seniorerna) med finansiellt stöd av Allmänna Arvsfonden. 
Hemtjänstindex indikerar kommunernas kvalitet inom hemtjänst. Genom nyckeltal rankas 
Sveriges kommuner i ett index. Mot en avgift tar Hemtjänstindex fram en fördjupad 
kommunrapport till stöd för kvalitetsarbete utifrån en bild av styrkor och 
förbättringsområden i kommunernas hemtjänst. 
 
Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden har lämnat yttrande. De skriver att analys- och 
rapportverktyget kopplat till Hemtjänstindex inte kommer ge nämnden bättre 
förutsättningar att följa upp och förbättra kvaliteten i hemtjänsten. Data som indexet 
bygger på har i många fall rapporteras in av hälsa-, vård- och omsorgsförvaltningen till 
andra myndigheter. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige avslår motion av Kay Wictorin (C) och Albin Schyllert (M) 
om att uppdra åt hälsa-, vård- och omsorgsnämnden att införskaffa det analys- 
och rapportverktyg som är kopplat till ”Hemtjänstindex”. 

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Helena Nanne (M) yrkar bifall till motionen. 
 
Anton Sauer (C) yrkar bifall till motionen. 
 
Magnus Olsson (SD) yrkar bifall till motionen. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
kommunstyrelsen bifaller kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 
 
Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 
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Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240930 §441 med muntlig reservation (M) Motion Kay 

Wictorin (C) och Albin Schyllert (M) om bättre förutsättningar att följa upp och 
förbättra kvaliteten i hemtjänsten 

• G-Tjänsteskrivelse 240930 Motion av Kay Wiktorin (C) och Albin Schyllert (M) om 
bättre förutsättningar att följa upp och förbättra kvaliteten i hemtjänsten 

• Motion Kay Wictorin (C) och Albin Schyllert (M) om bättre förutsättningar att följa 
upp och förbättra kvaliteten i hemtjänsten (tillgänglighetsanpassad version) 

• Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden beslut 240620 § 70 muntlig Reservation (SD) 
och Reservation (C+M) 

• Remissvar hälsa-, vård- och omsorgsnämnden 
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§ 283 Motion Anfal Mahdi (V) om kommunövergripande samordnare i 
arbetet mot antimuslimsk rasism/islamofobi 

STK-2024-472 
 
Sammanfattning 
Anfal Mahdi (V) har inkommit med en motion gällande kommunövergripande samordnare 
i arbetet mot antimuslimsk rasism/islamofobi. Motionärerna framför att antimuslimsk 
rasism/islamofobi är ett stort samhällsproblem som ökat de senaste åren och anser att 
Malmö stads utarbetade strategiska utvecklingsplan för arbetet mot diskriminering är bra 
men samtidigt generell. Att den innehåller få förslag på konkreta åtgärder för att uppfylla 
samhälls-, verksamhets- och arbetsgivarperspektivet. Motionärerna föreslår att 
kommunstyrelsen får i uppdrag att inrätta en kommunövergripande samordnare i arbetet 
mot antimuslimsk rasism/islamofobi samt att verksamheten i arbetet mot antimuslimsk 
rasism/islamofobi utvärderas senast våren 2026. 
 
I ärendets beredning har grundskolenämnden, hälsa-, vård och omsorgsnämnden, 
kulturnämnden och servicenämnden getts möjlighet att yttra sig. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige avslår motion av Anfal Mahdi (V) om 
kommunövergripande samordnare i arbetet mot antimuslimsk 
rasism/islamofobi. 

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Anders Skans (V) yrkar bifall till motionen. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
kommunstyrelsen bifaller kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Anders Skans (V) och Emma-Lina Johansson (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget yrkande. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240909 § 417 Motion Anfal Mahdi (V) om 

kommunövergripande samordnare i arbetet mot antimuslimsk rasism/islamofobi 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240909 Motion Anfal Mahdi (V) om 

kommunövergripande samordnare i arbetet mot antimuslimsk rasism/islamofobi 
• Grundskolenämnden beslut 240618 § 102  muntlig Reservation (V) 
• Remissvar grundskolenämnden 
• Kulturnämnden beslut 240530 § 67 
• Remissvar kulturnämnden 
• Remissvar servicenämnden 
• Servicenämnden beslut 240528 § 54 muntlig Reservation (V) 
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• Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden beslut 240524 § 60 Reservation (V) 
• Remissvar hälsa-, vård- och omsorgsnämnden 
• Motion Anfal Mahdi (V) om kommunövergripande samordnare i arbetet mot 

antimuslimsk rasism/islamofobi 
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§ 284 Motion Malin Ahlström (M) om kunskapslyft i elevhälsan kring 
endometrios och andra kvinnosjukdomar 

STK-2024-644 
 
Sammanfattning 
Malin Ahlström (M) föreslår i en motion att grundskolenämnden och gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden stärker kompetensen hos elevhälsan kring endometrios och 
andra kvinnosjukdomar. 
 
Grundskolenämnden och gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden har yttrat sig i ärendet. 
Nämnderna rapporterar att elevhälsa har regelbundna nätverksmöten och fortbildningar 
där bland annat ämnet endometrios har varit återkommande. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige anser motion av Malin Ahlström (M) om kunskapslyft i 
elevhälsan kring endometrios och andra kvinnosjukdomar besvarad med 
hänvisning till vad som redovisas i ärendet. 

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Helena Nanne (M) yrkar bifall till motionen. 
 
Anton Sauer (C) yrkar bifall till motionen. 
 
Emma-Lina Johansson (V) yrkar bifall till motionen. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
kommunstyrelsen bifaller kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 
 
Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 
 
Emma-Lina Johansson (V) och Anders Skans (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget yrkande. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240930 §442 med muntlig reservation (M) Motion Malin 

Ahlström (M) om kunskapslyft i elevhälsan kring endometrios och andra 
kvinnosjukdomar 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240930 Motion om kunskapslyft i elevhälsan kring 
endometrios och andra kvinnosjukdomar 
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• Motion Malin Ahlström (M) om kunskapslyft i elevhälsan kring endometrios och 
andra kvinnosjukdomar 

• Grundskolenämnden beslut 240828 § 117  muntlig Reservation (M) 
• Remissvar grundskolenämnden 
• Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslut 240830 § 135 Särskilt yttrande 

(V), Reservation (M) och muntlig Reservation (SD) 
• Remissvar gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
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§ 285 Motion Vänsterpartiet (V) om kommunal bojkott av israeliska varor 

STK-2024-284 
 
Sammanfattning 
En motion har inkommit från Vänsterpartiet om att kommunfullmäktige ska besluta att 
Malmö stad tills vidare inte ska köpa in några israeliska varor. 
 
Att införa köpstopp av israeliska varor är komplext och omfattande. Stadskontoret har 
identifierat legala hinder, praktiska och ekonomiska konsekvenser samt finansiella och 
rättsliga risker med att införa köpstopp av israeliska varor. 
 
Enligt praxis får en kommun inte ägna sig åt rent statliga angelägenheter såsom försvars- 
eller utrikespolitik. Om Malmö stad själva skulle besluta om ett köpstopp av israeliska varor 
skulle det innebära att Malmö stad handhar en icke-kommunal angelägenhet och att den 
kommunala kompetensen överskrids. För det fall det skulle beslutas om sanktioner på EU-
nivå eller på nationell nivå behöver Malmö stad följa dessa. 
 
Det finns även risk – beroende på vilka varor som identifieras – att Malmö stad hamnar i 
en situation där lagstadgad verksamhet störs och i värsta fall inte alls kan bedrivas. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige avslår motion från Vänsterpartiet om kommunal bojkott av 
israeliska varor. 

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Anders Skans (V) yrkar bifall till motionen. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
kommunstyrelsen bifaller kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Anders Skans (V) och Emma-Lina Johansson (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget yrkande. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241007 § 473 Motion Vänsterpartiet (V) om kommunal 

bojkott av israeliska varor 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241007 Motion Vänsterpartiet (V) om kommunal 

bojkott av israeliska varor 
• Motion Vänsterpartiet (V) om kommunal bojkott av israeliska varor 

(tillgänglighetsanpassad version) 
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§ 286 Malmöinitiativet - Inför en kommunal bojkott av Israel 

STK-2024-360 
 
Sammanfattning 
Ett Malmöinitiativ har publicerats om att Malmö stad ska införa kommunal bojkott av 
Israel. Initiativet har nått 100 röster och har därför överlämnats till kommunstyrelsen för 
hantering. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till svar 
och skickar svaret till Malmöinitiativet.   

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Anders Skans (V) yrkar bifall till Malmöinitiativet. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
kommunstyrelsen bifaller kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Anders Skans (V) och Emma-Lina Johansson (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget yrkande. 

Beslutet skickas till  
Malmöinitiativet 
Stadskontoret, avdelningen intern ledning och stöd 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241007 § 474 Malmöinitiativet - Inför en kommunal 

bojkott av Israel 
• Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till svar 241007 Malmöinitiativet - Inför 

en kommunal bojkott av Israel 
• Kommunledningens förslag till svar KSAU 241007 Malmöinitiativet - Inför en 

kommunal bojkott av Israel 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241007 Malmöinitiativet - Inför en kommunal bojkott av 

Israel 
• Förslag till svar KSAU 241007 Malmöinitiativet - Inför en kommunal bojkott av 

Israel 
• Malmöinitiativet - Inför en kommunal bojkott av Israel 
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§ 287 Upphävande av beslut om bidrag till Ibn Rushd 

STK-2024-1316 
 
Sammanfattning 
Den 6 december 2023 beviljade kommunstyrelsen studieförbundet Ibn Rushd ett bidrag 
om 600 000 kronor för år 2024 för genomförande av en årlig Eidfestival (STK-2023-1583). 
Folkbildningsrådet har därefter identifierat brister i form av att Ibn Rushd haft visst 
studiematerial länkat till hemsidor som haft odemokratiskt innehåll. 
 
I avvaktan på vidare utvärderingar och granskningar av studieförbundets verksamhet 
fattade kommunstyrelsens arbetsutskott den 18 december 2023 beslut om att utbetalning 
till Ibn Rushd om 600 000 kronor för 2024 för genomförande av årlig Eid-festival inte får 
verkställas i väntan på resultatet av pågående granskningar (STK 2023–1583). 
 
Folkbildningsrådets granskning resulterade i vissa återbetalningskrav av utbetalda medel till 
Ibn Rushd samt krav på åtgärdsplan från studieförbundet. Även kulturnämnden i Region 
Skåne har genomfört en extern granskning och beslutat att inte utbetala medel till Ibn 
Rushd under 2024, samt att se över möjligheten till att återkalla tidigare utbetalda medel 
från 2021 och 2023. 
 
Den 27 augusti 2024 §§ 82 och 83 avslog Malmö stads kulturnämnds Ibn Rushds ansökan 
om stöd till studieförbundet 2024 samt ansökan om särskilt stöd för folkbildande 
kulturverksamhet med motiveringen att organisationen inte uppfyller gällande stödvillkor i 
fråga om respekt för grundläggande demokratiska värderingar (KN-2024-611). Vidare 
beslutade nämnden att det reserverade anslaget om 978 860 kronor istället används som en 
resurs för den fördjupade översyn av stödet till studieförbunden som kulturnämnden 
tidigare har beslutat om samt för att förstärka anslaget för projektstöd 2024. 
 
Stadskontorets förslag är att kommunstyrelsen upphäver sitt beslut om bidrag till Ibn 
Rushd fattat den 6 december 2023 mot bakgrund av kulturnämndens beslut den 27 augusti 
2024 §§ 82 och 83. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen upphäver tidigare beslut fattat av kommunstyrelsen den 6 
december 2023, § 362 ”Långsiktig samverkan med Ibn Rushd studieförbund om 
en årlig Eidfestival i Malmö” (STK-2023-1583). 

Reservationer och särskilda yttranden 
Anton Sauer (C), Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) avser lämna in ett gemensamt 
särskilt yttrande, bilaga 24. 

Beslutet skickas till  
Ibn Rushd 
Kulturnämnden 
Stadskontoret, hållbarhetsavdelningen 
Stadskontorets handläggare 
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Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240930 §446 Upphävande av beslut om bidrag till Ibn 

Rushd 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240930 Upphävande av beslut om bidrag till Ibn Rushd 
• Kulturnämnden beslut 240827 § 81-88 
• Tjänsteskrivelse kulturförvaltningen 
• Beslut KS 231206 § 362 med reservation (M+C) och (SD) Långsiktig samverkan 

med Ibn Rushd studieförbund om en årlig Eidfestival 
• Beslut KSAU 231218 § 633 Beslut om att tills vidare inte verkställa beslut om 

bidrag till Ibn Rushd studieförbund 
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§ 288 Besvarande av nämndinitiativ Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) 
och Anton Sauer (C) om att riva upp beslutet om bidrag till Ibn 
Rushd för årlig Eidfestival 

STK-2023-1734 
 
Sammanfattning 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) har inkommit med ett 
nämndinitiativ om att riva upp beslutet om bidrag till Ibn Rushd för årlig Eidfestival. I 
initiativet första del föreslås att kommunstyrelsen ska upphäva sitt beslut från den 6 
december 2023 i ärendet ”Långsiktig samverkan med Ibn Rushd studieförbund om en årlig 
Eidfestival i Malmö” STK-2023-1583. I initiativets andra del föreslås att 600 000 kronor 
ska överföras till tekniska nämnden för genomförande av nämnda festival för år 2024. 
 
Den 6 december 2023 beviljade kommunstyrelsen studieförbundet Ibn Rushd ett bidrag 
om 600 000 kronor för år 2024 för genomförande av en årlig Eidfestival. Strax därefter 
konstaterade Folkbildningsrådet att de vid en granskning funnit att visst studiematerial som 
Ibn Rushd använt hade odemokratiskt innehåll. I avvaktan på vidare utvärderingar och 
granskningar av studieförbundets verksamhet fattade kommunstyrelsens arbetsutskott den 
18 december 2023 beslut om att utbetalning till Ibn Rushd om 600 000 kronor för 2024 för 
genomförande av årlig Eid-festival inte får verkställas i väntan på resultatet av pågående 
granskningar (STK 2023–1583). 
 
Folkbildningsrådets granskning resulterade i vissa återbetalningskrav av utbetalda medel till 
Ibn Rushd samt krav på åtgärdsplan från studieförbundet. Även kulturnämnden i Region 
Skåne har genomfört en extern granskning och beslutat att inte utbetala medel till Ibn 
Rushd under 2024, samt att se över möjligheten till att återkalla tidigare utbetalda medel 
från 2021 och 2023. 
 
Kulturnämnden i Malmö stad beslutade den 27 augusti 2024 att avslå ansökan från Ibn 
Rushd om stöd till studieförbunden 2024 samt ansökan om särskilt stöd för folkbildande 
kulturverksamhet med motiveringen att organisationen inte uppfyller gällande stödvillkor i 
fråga om respekt för grundläggande demokratiska värderingar. 
 
Tekniska nämnden och kulturnämnden har getts möjlighet att yttra sig över 
nämndinitiativet. Dessa yttranden inkom i januari 2024. 
 
Kommunstyrelsen föreslås anse första delen av nämndinitiativet besvarad avseende att 
upphäva tidigare fattat beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott från den 6 december 2023 
(STK-2023-1583). Bedömningen är gjord utifrån att kommunstyrelsen den 15 oktober 2024 
ska behandla ett ärende som rör upphävande av beslut om bidrag till Ibn Rushd (STK-
2024-1316). 
 
Vidare föreslår stadskontoret kommunstyrelsen att avslå nämndinitiativets andra del, om att 
överföra 600 000 kronor till tekniska nämnden för genomförande av Eidfestival för år 2024 
med finansiering från anslaget projekt och utredningar.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen anser nämndinitiativets första del från Helena Nanne (M), 
Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) besvarad avseende att upphäva 
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kommunstyrelsens beslut den 6 december 2023 i ärendet Långsiktig samverkan 
med Ibn Rushd studieförbund om en årlig Eidfestival i Malmö STK-2023-1583. 
  

2. Kommunstyrelsen avslår andra delen av nämndinitiativet från Helena Nanne (M), 
Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) om att föra över 600 000 kronor till 
tekniska nämnden för genomförande av Eidfestival för år 2024 med finansiering 
från anslaget projekt och utredningar. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) avser lämna in ett gemensamt 
särskilt yttrande, bilaga 25. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 26. 

Beslutet skickas till  
Helena Nanne (M) 
Håkan Fäldt (M) 
Anton Sauer (C) 
Kulturnämnden 
Tekniska nämnden 
Ibn Rushd 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240930 §447 Besvarande av nämndinitiativ Helena Nanne 

(M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) om att riva upp beslutet om bidrag till 
Ibn Rushd för årlig Eidfestival 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240930 Besvarande av nämndinitiativ från Helena Nanne 
(M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) om att riva upp beslutet om bidrag till 
Ibn Rushd för årlig Eidfestival 

• Nämndinitiativ Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) om att 
riva upp beslutet om bidrag till Ibn Rushd för årlig Eidfestival 

• Kulturnämnden beslut 240827 § 81-88 
• Kulturnämnden protokoll 240619 
• Kulturnämnden beslut 240130 § 8 Särskilt yttrande (M+C), muntlig Reservation 

(SD) och Reservation (V) 
• Remissvar kulturnämnden 
• Remissvar tekniska nämnden 
• Beslut KSAU 231218 § 634 Nämndinitiativ Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) 

och Anton Sauer (C) om att riva upp beslutet om bidrag till Ibn Rushd för årlig 
Eidfestival 

• Granskning av studieförbundet Ibn Rushds verksamhet i Skåne verksamhetsåren 
2021 och 2023 

• Beslut om att inleda granskning av Ibn Rushd Skåne 
• Bilaga - Statsbidrag till Ibn Rushd studieförbund 
• Bilaga - Statsbidrag till verksamhet i studieförbunden 2024 
• Cirkulär studieförbund 24:01 
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§ 289 Återrapportering av beviljad ansökan från Amanah om 
verksamhetsstöd för 2023 samt samarbete genom idéburet 
offentligt partnerskap (IOP) 

STK-2022-1557 
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beviljade föreningen Amanah ett ekonomiskt bidrag om 
500 000 kronor för verksamhetsåret 2023. I samma ärende fick stadskontoret i uppdrag att 
i dialog med Amanah ta fram ett förslag på idéburet offentligt partnerskap (IOP) med 
Amanah som sträcker sig fram till slutet av mandatperioden. 
 
Amanah har nu inkommit med en återrapportering av beviljade medel. Där anges bland 
annat att bidraget från Malmö stad i huvudsak använts för att genomföra verksamhet som 
riktar sig till elever och lärare i Malmös skolor, öppna studiegrupper, stöd och vägledning 
till Malmös skolledare samt religiös medling. 
 
Stadskontoret ser att Amanah ändrat sin planering under året och därmed fullföljt färre 
skolbesök och studieträffar än vad som angavs i ansökan om medel. I övrigt anser 
stadskontoret att Amanah har lämnat en fullgod redogörelse för beviljade medel. Förslaget 
är att godkänna återrapporteringen. 
 
Vad gäller frågan om IOP så har det framkommit att flera nyckelpersoner har lämnat 
föreningen Amanah och att föreningen inte längre har någon tydlig koppling till Malmö. 
Det är även oklart i nuläget vilken verksamhet föreningen kommer att bedriva framåt. 
 
Bedömningen är därför att det under nuvarande omständigheter inte finns förutsättningar 
för Malmö stad att ingå i ett IOP med Amanah. Förslaget är att upphäva tidigare beslut om 
att ge stadskontoret i uppdrag att i dialog med Amanah ta fram ett förslag på IOP. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner återrapporteringen av bidrag till Amanah för 2023. 
  

2. Kommunstyrelsen upphäver tidigare beslut av kommunstyrelsens arbetsutskott 
den 30 januari 2023, § 43 punkt 3 om att ge stadskontoret i uppdrag att i dialog 
med Amanah ta fram ett förslag på IOP med Amanah. 

Beslutet skickas till  
Amanah 
Stadskontoret, hållbarhetsavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241014 §485 Återrapportering av beviljad ansökan från 

Amanah om verksamhetsstöd för 2023 samt samarbete genom idéburet offentligt 
partnerskap (IOP) 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241014 Återrapportering av beviljad ansökan från 
Amanah om verksamhetsstöd för 2023 samt samarbete genom idéburet offentligt 
partnerskap (IOP) 

• Beslut KSAU 230130 §43 
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• Årsredovisning 2023 
• Protokoll årsmöte Amanah 2024 - signerat 
• Komplettering redovisning av bidrag 2023 - Amanah 
• Redovisning av medel från Malmö 2023 
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§ 290 Uppdrag budget 2024 - tillsammans med berörda nämnder, ta fram 
ett samlat näringslivsprogram för Malmö; uppdragsdirektiv 

STK-2024-182 
 
Sammanfattning 
I budget 2024 anger kommunfullmäktige att ett näringslivsprogram för Malmö ska tas 
fram. Föreliggande direktiv utgör förslag till hur arbetet med framtagandet av programmet 
ska utformas. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner föreliggande direktiv avseende nytt 
näringslivsprogram för Malmö. 

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Helena Nenne (M) yrkar på tillägg av en punkt under stycket "Näringslivsprogrammet 
ska" på sidorna 5-6 med lydelsen ”Resonera kring potentiella åtgärder som syftar till att 
stärka Malmös näringsliv” samt att under rubriken "2.3 Avgränsningar" på sida 7 stryka 
texten ”och således inte ge förslag på insatser eller aktiviteter på detaljnivå” i sista punkten. 
Anton Sauer (C) instämmer i Helena Nannes (M) yrkande. 
 
Emma-Lina Johansson (V) yrkar på två tilläggsdirektiv: 

• Näringslivsprogrammet ska innehålla riktlinjer för hur arbetet med en god och 
hållbar arbetsmiljö samt goda, kollektivavtalsenliga arbetsvillkor efterföljs. 
  

• Näringslivsprogrammet ska innehålla riktlinjer för hur staden tillsammans med 
näringslivet motverkar arbetslivskriminalitet och bidragsfusk. 

 
Ordföranden konstaterar att det finns tre förslag till beslut, ställer förslagen mot varandra 
och finner att kommunstyrelsen bifaller kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet och 
avser lämna in en gemensam skriftlig reservation, bilaga 27. 
 
Emma-Lina Johansson (V) och Anders Skans (V) reserverar sig mot beslutet och avser 
lämna in en skriftlig reservation, bilaga 28. 

Beslutet skickas till  
Stadskontoret, avdelningen för intern ledning och stöd 
Stadskontoret, avdelningen bolag och kommunalförbund 
Stadskontoret, ekonomiavdelningen 
Stadskontoret, HR-avdelningen 
Stadskontoret, hållbarhetsavdelningen 
Stadskontoret, kommunikationsavdelningen 
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Stadskontoret, omvärld- och näringslivsavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241014 §486 med muntlig reservation (M) Uppdrag 

budget 2024 - tillsammans med berörda nämnder, ta fram ett samlat 
näringslivsprogram för Malmö; uppdragsdirektiv 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241014 Uppdrag budget 2024 - Tillsammans med 
berörda nämnder, ta fram ett samlat näringslivsprogram för Malmö; 
uppdragsdirektiv 

• Näringslivsprogram för Malmö - förslag till direktiv 
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§ 291 Besvarande av nämndinitiativ Helena Nanne (M) - Inga skattepengar 
till extremister 

STK-2024-1159 
 
Sammanfattning 
Helena Nanne (M) har till kommunstyrelsen inkommit med ett nämndinitiativ- Inga 
skattepengar till extremister. Kommunstyrelsen beslutade på dess sammanträde den 14 
augusti 2024 (§213) att ge stadskontoret i uppdrag att bereda nämndinitiativet. I initiativet 
uppmanas kommunstyrelsen att uppdra åt stadskontoret att tillsammans med berörda 
förvaltningar genomföra en genomlysning av de föreningar som mottar bidrag av Malmö 
stad i syfte att säkerställa att ingen av organisationerna har deltagit i hyllande av Hamas, 
andra terrororganisationer eller på annat sätt agerat i strid mot Malmö stads riktlinjer för 
bidragsgivning och återrapportera till kommunstyrelsen. 
 
Stadskontoret ser att förslaget om en genomlysning av samtliga organisationer som i dag 
får bidrag från Malmö stad endast skulle ge en ögonblicksbild för stunden. I stället arbetar 
Malmö stad kontinuerligt med stickprovskontroller samt utökade granskningar i särskilt 
utvalda fall, när till exempel information inkommit till staden som föranleder detta. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen avslår nämndinitiativ av Helena Nanne (M) – Inga 
skattepengar till extremister. 

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Helena Nanne (M) yrkar bifall till nämndinitiativet. 
 
Anton Sauer (C) yrkar bifall till nämndinitiativet. 
 
Magnus Olsson (SD) yrkar bifall till nämndinitiativet. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
kommunstyrelsen bifaller kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 
 
Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 

Beslutet skickas till  
Helena Nanne (M) 
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
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Fritidsnämnden 
Funktionsstödsnämnden 
Kulturnämnden 
Stadskontoret, hållbarhetsavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241014 §487 med muntlig reservation (M) Besvarande av 

nämndinitiativ Helena Nanne (M) - Inga skattepengar till extremister 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241014 Besvarande av nämndinitiativ från Helena Nanne 

(M) - Inga skattepengar till extremister 
• Nämndinitiativ Helena Nanne (M) - Inga skattepengar till extremister 

(tillgänglighetsanpassad) 
• Beslut KS 240814 §213 Nämndinitiativ Helena Nanne (M) - Inga skattepengar till 

extremister 
• Regler och riktlinjer för Malmö stads stöd till idéburen sektor - KF 2019 
• Demokrativillkor för bidrag till civilsamhället. Vägledning för handläggare 
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§ 292 Uppdrag till Malmö stadsteater AB att arbeta med barn- och 
ungdomskultur genom verksamheten Malmö Stadsteater 
Rosengård 

STK-2024-1375 
 
Sammanfattning 
Föreningen Drömmarnas hus har funnits sedan 1990 och bedrivit verksamhet i Rosengård, 
främst riktat till barn och unga i området. Verksamheten utgår från Herrgården på Frölichs 
väg. Barn- och ungdomskultur är en viktig hörnsten för Drömmarnas hus. Från 
kommunstyrelsen har utgått ett verksamhetsbidrag om 4 000 000 kronor per år, medan 
kulturnämnden har lämnat ett hyresbidrag om 900 000 kronor. 
 
När grundarna, som drivit och utvecklat verksamheten sedan starten, bestämt sig för att dra 
sig tillbaka och inte funnit andra ideella krafter beredda att ta över verksamheten under 
givna ekonomiska förutsättningar, har de vänt sig till Malmö stad och i dialog med Malmö 
stadsteater funnit en lösning för verksamhetens fortlevnad. En lösning som också är helt i 
linje med Malmö stadsteaters önskan om att utveckla en filial.  
 
I dialogen med Malmö stadsteater har framkommit att det finns många likheter när det 
gäller mål och innehåll. Stadsteatern önskar därför ta över Drömmarnas hus, både lokalerna 
och resurserna och hela kontaktnätet samt kärnan i det varumärke som har byggts under 
årens lopp och driva verksamheten vidare under namnet Malmö Stadsteater Rosengård. 
För att bedriva verksamheten menar Malmö Stadsteater AB att bolaget behöver ett 
ekonomiskt tillskott motsvarande det bidrag från kommunstyrelsen som hittills beviljats 
föreningen Drömmarnas hus samt täckning för hyresavtalet motsvarande det bidrag från 
kulturnämnden som hittills beviljats föreningen. 
 
Stadskontoret delar stadsteaters bedömning om värdet i att en verksamhet med 
utgångspunkt i det arbete Drömmarnas Hus har bedrivit sedan lång tid tillbaka får leva 
vidare. Malmö Stadsteater AB bedöms vara en lämplig huvudman för den framtida 
verksamheten med inriktning enligt vad som föreslås i ärendet. Enligt stadskontorets 
mening är det rimligt att Malmö stad avsätter medel för verksamheten i nivå med vad 
Föreningen Drömmarnas hus har fått. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige ger Malmö Stadsteater AB i uppdrag att arbeta med barn- 
och ungdomskultur med mera i verksamheten Malmö Stadsteater Rosengård. 
  

2. Kommunfullmäktige anslår 5 000 000 kronor till Malmö Stadsteater AB för 
verksamheten Malmö Stadsteater Rosengård med finansiering genom minskning 
av kommunstyrelsens ram med 4 100 000 kronor och minskning av 
kulturnämndens ram med 900 000 kronor från och med år 2025. 

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Magnus Olsson (SD) yrkar avslag. 
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Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
kommunstyrelsen bifaller kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 29. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241014 §488 Uppdrag till Malmö stadsteater AB att arbeta 

med barn- och ungdomskultur genom verksamheten Malmö Stadsteater Rosengård 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241014 Uppdrag till Malmö Stadsteater AB att arbeta 

med barn- och ungdomskultur genom verksamheten Malmö Stadsteater Rosengård 
• Styrelseprotokoll 27 september 2024 
• Bilaga 6 Inriktningsbeslut för styrelsen för Malmö stadsteater 
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§ 293 Nämndinitiativ Helena Nanne (M) - Frys partistödet till 
Socialdemokraterna 

STK-2024-1443 
 
Sammanfattning 
Helena Nanne (M) har inkommit med ett nämndinitiativ om att frysa partistödet till 
Socialdemokraterna. 
 
Vid gruppledarmöte den 28 oktober 2021 träffades överenskommelse om hantering av 
nämndinitiativ. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att bereda nämndinitiativet. 

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar att kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att 
bereda nämndinitiativet. 
 
Ordföranden konstaterar att det bara finns ett förslag till beslut och finner att 
kommunstyrelsen bifaller Katrin Stjernfeldt Jammehs (S) yrkande. 

Beslutet skickas till  
Stadskontoret, avdelningen för intern ledning och stöd 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Nämndinitiativ Helena Nanne (M) - Frys partistödet till Socialdemokraterna 
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Bilaga 1 
 

 

Reservation 
 

STK-2024-967 Remiss Arbetsmarknadsdepartementet - Genomförande av 
lönetransparensdirektivet (SOU 2024:40) 

EU:s medlemsländer har att införliva direktivet i nationell rätt och utredningen är ett led i den 
implementeringen.  Direktivet sätter upp riktlinjer för arbetstagares rätt till insyn i lönesättningen. 
Enligt direktivet har anställda rätt att begära information kring sin lönenivå och dess relation till 
snittlönen fördelad efter kön och andra anställda som utför lika eller likvärdigt arbete. I Sverige 
ställs redan krav på arbetsgivare att genomföra en årlig lönekartläggning, men enligt direktivet ska 
dessutom alla arbetsgivare med fler än 100 anställda rapportera till ansvarig övervakningsmyndighet 
om löneskillnader mellan kvinnor och män. 

 

Vi är emot direktivet eftersom det är ett hot mot den svenska modellen. I Sverige är det 
arbetsmarknadens parter som beslutar vilka villkor som ska gälla på svensk arbetsmarknad. Vi vill 
inte flytta den makten till byråkrater i Bryssel och vänder oss kraftigt emot detta. 

 

Med anledning av ovanstående yrkade vi på att kommunstyrelsen i sitt svar ska vara negativa till 
förslaget. Då yrkandet inte vann gehör reserverar vi oss mot beslutet. 

 

Kommunstyrelsen 2024-10-15 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 



 
   
 
Bilaga 2         
          
   

Reservation 
 
8. Remiss Socialdepartementet - Ett fritidskort för barn och unga - en aktiv och 
meningsfull fritid i gemenskap med andra (Ds 2024:16) 
 

Moderaterna yrkade på att texten till stycket 3.2 Fritidskortet ska lämnas för barn som är 8–16 
år ändras till: 

”Malmö stad anser att fritidskortet bör omfatta barn och unga mellan 6–18 år för att främja ett 
bredare deltagande. Malmö stad anser även att det bör utredas vidare hur fritidskortet kan 
utformas för att barn som är stadigvarande i Sverige, men som inte är folkbokförda och ännu 
saknar svenskt personnummer, såsom exempelvis barn till arbetstagare från utlandet, utländska 
studenter och personer som befinner sig i en pågående asylprocess, också kan omfattas av 
stödet.” 

Det vore rimligt att tydligare definiera vilka grupper kommunstyrelsen faktiskt vill inkludera i 
förslaget. Det är olyckligt att kommunstyrelsens majoritet inte var beredd att ställa sig bakom 
Moderaternas ändringsförslag. Förändringen hade kunnat undvika olyckliga missuppfattningar. 

Då vårt förslag ej vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget yrkande. 

 

 

 

Kommunstyrelsen 2024-10-15 
 

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M) 

 

Med instämmande av 

John Eklöf (M)  Farishta Sulaiman (M)  Tony Rahm (M)   



Bilaga 3 
 

 

Reservation 
 

STK-2024-1097 Remiss Socialdepartementet - Ett fritidskort för barn och unga - 
en aktiv och meningsfull fritid i gemenskap med andra (Ds 2024:16STK-2024-
1097 

Malmö stad har av Socialdepartementet fått möjlighet att lämna synpunkter på promemorian Ett 
fritidskort för barn och unga – en aktiv och meningsfull fritid i gemenskap med andra (Ds 2024:16). 
I promemorian föreslås att det ska införas ett statligt stöd för barns fritidsaktiviteter i åldern 8–16 
år. Detta ska göras i form av ett fritidskort som ska kunna användas för betalning av vissa avgifter 
för vissa ledarledda fritidsaktiviteter som tillhandahålls av en godkänd utförare. Arbetsmarknads- 
och socialnämnden, kulturnämnden och fritidsnämnden har yttrat sig i ärendet. 

Vi yrkade på att kommunstyrelsen i sitt svar ska stryka följande stycke ur kommunledningens 
förslag till yttrande: 

Malmö stad anser även att det bör utredas vidare hur fritidskortet kan utformas för att barn som är 
stadigvarande i Sverige, men som inte är folkbokförda och ännu saknar svenskt personnummer, också kan 
omfattas av stödet. 

Då yrkandet inte vann gehör reserverar vi oss mot beslutet. 

 

Kommunstyrelsen 2024-10-15 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 



 
   
 
Bilaga 4         
          
   

Reservation 
 
Ärende 10. Aktualitetsprövning Regionplan för Skåne mandatperioden 2022–
2026 

Moderaterna yrkade avslag på förslaget till yttrande.  

Till skillnad från styret anser inte Moderaterna att regionplanen behöver uppdateras. Nuvarande 
regionplan faller inom ramen för vad som åligger regionens ansvar i enlighet med gällande 
lagstiftning. Det finns redan goda samarbeten i Skåne inom de områden som nämns i remissvaret 
samt olika planer utformade att hantera de behov av samverkan som lyfts.  

Ännu en instans hade lett till längre handläggningstider och snarare skadat Skånes utveckling än 
bidragit till den. Vidare anser Moderaterna att det kommunala självstyret är viktigt för demokratin 
och att de politiker som verkar i Skånes kommuner är bättre lämpade att fatta beslut som rör den 
egna kommunen än regionpolitiker.  

Avslutningsvis får regionen ingen statlig finansiering riktad till arbetet med regionplanen, vilket 
innebär att de resurser som läggs på arbetet med regionplanen tas från andra insatser som hade 
kunnat få stor effekt för den regionala utvecklingen.  

Då vårt förslag ej vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget yrkande 

 

 

Kommunstyrelsen 2024-10-15 
 

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M) 

 

Med instämmande av 

John Eklöf (M)  Farishta Sulaiman (M)  Tony Rahm (M)   
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10. Aktualitetsprövning Regionplan för Skåne mandatperioden 2022–2026 

Vänsterpartiet ser ett behov av att följande punkter också tas med i aktualiseringen av 
Regionplanen. Vi yrkade på följande tillägg i yttrandet: 

• Vi vill se en utveckling av kopplingen till de 17 globala utvecklingsmålen – Agenda 2030 – i 
synnerhet mål 11: Hållbara städer och samhällen, mål 13: Bekämpa klimatförändringarna, mål 14: 
Hav och marina resurser, mål 15: Ekosystem och ekologisk mångfald samt mål 17: 
Genomförandet och partnerskap. 

• Vi efterlyser ett mer offensivt agerande när det gäller havsmiljöfrågorna i en bred mening. Det 
gäller utfyllnadsplanerna som många kommuner kring Öresund arbetar med (bl.a. Malmö). Det 
gäller (över)fisket, sjötransporter, havsbaserade vindkraftsparker etc. Och det gäller inte minst 
föroreningen av Öresund och Östersjön genom utsläpp från jordbruket.  

• Vi saknar även skrivningar om samhällets framtida utmaningar då det gäller klimatkrisens 
påverkan. Vi hade velat att planen tydligare tog avstamp i de utmaningar som vi står inför, främst 
gällande infrastruktur, vatten och avlopp. Vi vill se hur det privata, kommuner och regioner kan 
besluta om förebyggande insatser och robusthet kring framtidens utmaningar och det måste 
samordnas mycket. 
 

När våra tilläggsyrkanden avslogs så reserverar vi oss mot det beslutet. 
 
 

Kommunstyrelsen 2024-10-15 
 

Emma-Lina Johansson 

Anders Skans 

 

Med instämmande av 

Tobias Petersson 

Sadiye Altundal   
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11. Samråd enligt miljöbalken 9 och 11 kap angående uppförande och drift av 
ett nytt kraftvärmeverk i Norra hamnen, Malmö stad 

Vänsterpartiet hade gärna sett en mer avvaktande och kritisk hållning kring anläggningen från 
Malmö stads sida. Även om vi i princip välkomnar att investeringar görs i hamnen för att 
modernisera försörjningen av el och fjärrvärme i Malmö, anser vi att den föreslagna 
biobränsleanläggningen är en felaktig prioritering, att bygga ett fjärrvärmeverk med 1900-
talsteknik är inte en satsning för framtida fjärrvärme- och el-produktion. Vi var kritiska när 
avsiktsförklaringen mellan Malmö stad och E.ON godkändes i april i år och har samma hållning 
idag. Vår kritik baseras på följande:  

● Vi ser med oro på att EON ska producera och agera både bas- och mellan-produktionsenhet, 
till skillnad från nu när man mer utgjort en spetsproduktion. Det är uppenbart att EON vill 
tillskansa sig marknadsandelar av fjärrvärme och energiproduktion i staden. Det kommer att 
minska den demokratiska styrningen över stadens energi och fjärrvärmeproduktion.  

● Användning av biobränsle i stor skala innebär problem och det finns en hel del frågetecken 
kring dess långsiktiga hållbarhet, inte minst vad gäller påverkan på den biologiska mångfalden av 
den nuvarande (eller utökade) användningen av den svenska skogen. Det finns bättre alternativ 
tillgängligt för både el och fjärrvärme och att dessa borde prioriteras framför biobränsle.  

● Vi finner det ytterst problematiskt att den nya anläggningens miljöhänseende lutar sig på 
CCS/CCU. Det kommer vara avgörande för staden att ha någon form av CO2-minskande 
anläggning. Men dess kapacitet, dess ägande och dess drift måste ligga i stadens egna händer. För 
effektivitet och för största nytta för miljö och medborgare måste anläggningen vara i kommunal 
regi.  

 

För att säkerställa ovanstående så yrkade på följande tillägg: 

Malmö stad föredrar att Malmö Energi och Hållbarhet AB ska ta ett större ansvar i all framtida 
etablering av energi och fjärrvärmeproduktion i staden. Vi ser gärna att synergier och samarbete 
utreds, men grunden måste vara att den demokratiska styrningen inom stadens energi och 
fjärrvärmeproduktion ökar, inte minskar. Därför vill vi att Malmö Energi och Hållbarhet AB ska 
få ansvaret för utbyggnaden av ett nytt kraftvärmeverk. 

När vårt yrkande avslogs så reserverar vi oss. 
 

Kommunstyrelsen 2024-10-15 
 

Emma-Lina Johansson 

Anders Skans 



 

Med instämmande av 

Tobias Petersson 

Sadiye Altundal   
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Reservation 
 
STK-2024-662 Ansökan från Hela människan i Malmö om stöd till kvinno- och 
tjejjourer  
 
Vi delar socialstyrelsens uppfattning om att Hela människan ”inte i tillräcklig utsträckning 
bedriver verksamhet med huvudsakligt ändamål inom ett eller flera av de områden som anges i 1§ 
förordningen.” Vi beklagar samtidigt detta eftersom de frågor som Hela människan arbetar med 
är väldigt viktiga för många utsatta människor. Nu är det upp till Hela människan att samarbeta 
med socialstyrelsen får möjlighet till fortsatt finansiering. Även övriga aktörer måste ta sitt ansvar 
och reda ut detta. Malmö stad borde också se över möjligheterna att i någon form ta över 
verksamheten eller koppla den till kommunens sociala arbete.  
 

Kommunstyrelsen 2024-10-15 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 



Bilaga 8      
       
   

Särskilt yttrande 
 

STK-2022-622 Återrapportering av beviljad ansökan från Flamman om medel till 
ny föreningsdriven mötesplats - Ungdomarnas Hus City 2023  

Föreliggande ärende innefattar en återrapportering från föreningen Flamman Ungdomarnas Hus 
gällande det stöd som erhållits från kommunstyrelsen för den öppna mötesplatsen ”Ungdomarnas 
Hus City” under verksamhetsåret 2023 (STK-2022-622). Förslaget är att godkänna 
årsrapporteringen och lägga den till handlingarna. 

Vi Sverigedemokrater har inget emot förslaget till beslut. Det är värt att poängtera att de har ett 
avsnitt om statistik, vilket är välkommet. Ser vi däremot till exempelvis antalet besökare så framgår 
det inte om det är totala antalet, eller unika besökare. Det är viktigt att antingen särredovisa bägge, 
eller informera vilken form som gäller. Vi hade gärna sett att ytterligare mål redovisas kontra 
utfallen i Flammans kommande verksamhetsrapporter. 

 

Kommunstyrelsen 2024-10-15 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 
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Reservation   
 
STK-2024-928 Regelverk för stiftelser och fonder samt ändring av 
kommunstyrelsens delegationsordning beträffande beslut om utdelning  
 
Vi yrkade avslag med motiveringen att vi menar att KSAU dvs politiker fortsatt ska ha det högsta 
ansvaret för den här typen av beslut.  
 

Kommunstyrelsen 2024-10-15 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 
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20. Principer för kommunstyrelsens bidragsgivning till externa organisationer 

Vänsterpartiet menar att det är viktigt att stöd till externa organisationer verkligen kommer 
Malmöborna till del. För att säkerställa det så hade vi ett tilläggsyrkande yrkande. 

Att under Område Näringsliv och kompetensförsörjning komplettera punkt ett med följande: “Ett krav 
är att stödet enbart kan ges om projektet syftar till att skapa arbete för Malmöbor och att 
verksamheten ska finnas och bedrivas i Malmö”  

Vi är glada att kommunstyrelsen biföll vårt förslag att bidragen ska återrapporteras innan nya 
bidrag kan beslutas. 

 

När vårt yrkande avslogs så reserverar vi oss. 
 
 

Kommunstyrelsen 2024-10-15 
 

Emma-Lina Johansson 

Anders Skans 

 

Med instämmande av 

Tobias Petersson 

Sadiye Altundal   
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Ärende 21. Avrop av medel för kommunala ordningsvakter 
 

Moderaterna och Centerpartiet yrkade att beslutspunkt 2 ändras till att kommunstyrelsen ska 
beakta 30 miljoner vid beredningen av budget för 2025. 

Moderaterna och Centerpartiet yrkade också att Kommunstyrelsen utökar bevakningsområdet för 
de kommunala ordningsvakterna med området mellan Amiralsgatan/Studentgatan från Folkets 
park till Stora Nygatan, Stora Nygatan från Studentgatan till Slottsgatan/Fersens väg, 
Slottsgatan/Fersens väg från Stora Nygatan till Östra Rönneholmsvägen, Östra 
Rönneholmsvägen från Fersens väg till Rådmansgatan, Rådmansgatan från Triangeltorget till S:t 
Johannesgatan samt området mellan Gustav Adolfs torg och Stortorget inklusive Lilla torg. 

Redan under förra året utökades ordningsvakternas bevakningsområde. Detta har Moderaterna 
och Centerpartiet länge drivit på för och välkomnar därmed. Men styret valde att genomföra 
utökningen utan att tillföra resurser för att antalet vakter skulle kunna utökas när 
bevakningsområdet gjorde det. Detta försämrar vakternas förutsättningar att verka 
trygghetsskapande, då samma antal vakter som tidigare hade ett avgränsat ansvar för 
Möllevångstorget nu har ett bevakningsområde som är flera gånger större än det ursprungliga. 

Moderaterna och Centerpartiet föreslår också att bevakningsområdet utökas ytterligare, så att de 
kommunala ordningsvakterna kan bidra till ökad trygghet i fler delar av Malmö. Mot bakgrund av 
detta föreslår Moderaterna och Centerpartiet att kommunstyrelsen beaktar 30 miljoner till 
satsningen vid beredningen av 2025 års budget för Malmö stad. 

Då våra yrkanden ej vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget förslag. 

 

 

 

 

Kommunstyrelsen 2024-10-15 
 

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M)  Anton Sauer (C) 

 

Med instämmande av 

John Eklöf (M)  Farishta Sulaiman (M)  Tony Rahm (M)  
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Reservation 
 

STK-2024-1219 Avrop av medel för kommunala ordningsvakter    
 
Vi instämde i moderaternas yrkande kopplat till att-sats 2 om mer pengar och fler ordningsvakter 
i Malmö. I vårt kommande förslag till budget kan vårt förslag vara en högre summa än de 30 
miljoner som vi yrkade bifall till i kommunstyrelsen.  
 

Kommunstyrelsen 2024-10-15 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 



Bilaga 13        
         
   

Reservation 
 

21. Avrop av medel för kommunala ordningsvakter  

Vänsterpartiet har hela tiden varit motståndare till ordningsvakter. Det är helt fel yrkeskategori, vi 
vill istället se socialarbetare och fältarbetare som möter Malmöborna.  

Det har dessutom varit ett privat företag som drivit verksamheten med ordningsvakter vilket gör 
att kommunala pengar rinner iväg till vinster istället för att varje krona används till förebyggande 
arbete. 

Vi yrkade avslag på ärendet och reserverar oss mot beslutet att fortsatt finansiera ordningsvakter. 

 
 

När våra yrkande avslogs så reserverar vi oss. 
 
 

Kommunstyrelsen 2024-10-15 
 

Emma-Lina Johansson 

Anders Skans 

 

Med instämmande av 

Tobias Petersson 

Sadiye Altundal   
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22. Upphörande av utgivningen av tidningen Vårt Malmö 
 

Vid kommunfullmäktige den 21 december 2023 förde Socialdemokraterna fram ett annat 
budskap än att upphöra utgivningen av tidningen Vårt Malmö. Det som då ansågs vara förhastat 
att besluta om utan en utredning visar sig nu ha varit ett slöseri med tid för Malmöborna. Det är 
positivt att tidningen Vårt Malmö nu upphör. 

Centerpartiet och Moderaterna har tidigare påpekat att samhällsinformationen genom Vårt 
Malmö i pappersform var både onödig och ineffektiv för Malmöborna. Trots detta hävdade 
Socialdemokraterna att det var en viktig kanal för att nå ut med samhällsinformation. Under vissa 
år har tidningsverksamheten kostat skattebetalarna nästan 50 miljoner kronor, men till vilket 
syfte? Jo, för att sprida information i linje med Socialdemokraternas värderingar och 
marknadsföra styrets förslag. Vårt Malmö har därmed fungerat som ett verktyg för att stärka 
makthavarnas ställning och attrahera nya väljargrupper. Pengar som enkelt hade kunnat gå till 
äldreomsorgen eller skolverksamheter i staden istället.  

Även om tidningen nu upphör är vi fortfarande inte nöjda. I förslaget framgår det nu att staden 
ska satsa på nya kommunikationskanaler, inklusive digitala lösningar, för att "främja aktiv 
inkludering och delaktighet bland Malmöborna." Vi ifrågasätter vilken faktisk effekt dessa nya 
kanaler kommer att ha för att främja inkludering och delaktighet, om detta inte uppnåtts tidigare. 
Det saknas idag tydliga rapporter som visar på resultat. 

Centerpartiet och Moderaterna yrkade därför att:   
Kommunstyrelsen beslutar att årligen rapportera till kommunstyrelsen om stadens 
kommunikationsarbete, kommunikationskanaler, inklusive digitala lösningar, och deras resultat i 
att främja aktiv inkludering och delaktighet för Malmöborna. 

Då vårt förslag ej vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget förslag.  

Kommunstyrelsen 2024-10-15  
 

Helena Nanne (M)                   Håkan Fält (M)                   Anton Sauer (C) 

Med instämmande av 

John Eklöf (M)                      Farishta Sulaiman (M)           Tony Rahm (M) 
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Reservation 
 

STK-2024-1248 Utökat objektsgodkännande för hållplatsombyggnader med 
mera inom linje 9, Storstadspaketet, tekniska nämnden  

Tekniska nämnden har inkommit med ansökan om ett utökat objektsgodkännande för 
hållplatsombyggnader inom linje 9, Storstadspaketet. Förslaget är att kommunstyrelsen beviljar 
tekniska nämnden utökat objektsgodkännande om 30 mnkr, vilket är en utökning med 15 mnkr 
samt godkänner årliga driftkonsekvenser om 2,4 mnkr brutto, vilket är en utökning med 1,2 mnkr. 

Sverigedemokraterna ställer sig negativa till Storstadspaketet – och har gjort det sedan start. 
Därmed menar vi att vi inte ska bevilja utökade objektsgodkännanden för paketet heller.  

Med anledning av ovanstående yrkade vi avslag på förslaget till beslut. Då yrkandet inte vann gehör 
reserverar vi oss mot beslutet. 

 

 

Kommunstyrelsen 2024-10-15 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 
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Ärende 26. Lokalanskaffning genom investering i nybyggnation av LSS-boende 
inom fastigheten Byskolan 1, funktionsstödsnämnden 
 

Moderaterna och Centerpartiet yrkade att ärendet skulle återremitteras att 
funktionsstödsnämnden med uppdrag om att återkomma med ett ärende där fastigheten 
Byskolan 1 innehåller en gruppbostad enligt LSS med maximalt 5 lägenheter. 

Moderaterna och Centerpartiet anser att Socialstyrelsens riktlinjer om högst 3–5 boende i en 
gruppbostad utgör en rimlig norm för hur man ska bygga nya bostäder. En gruppbostad har inte 
som huvudsyfte att erbjuda tak över huvudet utan en social kontext för den enskilde. Även om 
praxis kan tillåta 6 lägenheter i en sådan bostad är det inte enbart för sakens skull riktlinjer om 3–
5 tagits fram. Det finns omfattande forskning avseende goda levnadsvillkor i gruppbostad och 
vetenskapen om den lilla gruppens princip är inte att förringa för hyresgäster med 
funktionsnedsättning. Möjligheten att få ett socialt utbyte och leva bland andra, som andra, 
möjliggörs högst sannolikt bättre genom mindre gruppbostäder. Har man möjlighet att bo bland 
fler skulle det optimala snarare vara att bo i små gruppbostäder inkluderat i större reguljära 
fastigheter för att öka inkludering och normalisering i samhället. Stora boenden är med hänsyn till 
möjligheten att uppnå goda levnadsvillkor i enlighet med intentionerna i LSS, i praktiken 
ineffektiva och resurskrävande där planering av bemanning och drift gör prognoserna osäkra. 
Ingetdera som är till fördel för funktionsstödsnämnden i Malmö. 

Vidare är det att tolka envist byggande om 6 lägenheter, vilket uppenbart är ett undantag från vad 
som rekommenderas, som att man bygger av ekonomiska skäl och ansvaret runt att korta en 
bostadskö snarare än att tillgodose rättigheten i enlighet med LSS. Synen på individen med 
funktionsnedsättning som att man ska maximera in antalet hyresgäster i samma fastighet enbart 
för att de har funktionsnedsättning är en skrämmande utveckling i vårt land, och kommun, där vi 
nu successivt återgår till en institutionstanke där personalens arbetsmiljö och ekonomisk 
resurseffektivitet avseende bemanning går före forskning och beprövad erfarenhet vad gäller 
individens livskvalitet. Vår mening är dessutom att bostäder som efterlever lagstiftningens 
intentioner samtidigt medför en bättre arbetsmiljö då gruppen av både personal och hyresgäster 
blir mindre varpå konflikter och stimuli minimeras. 

Det är inte Moderaternas och Centerpartiets åsikt att malmöbor med funktionsnedsättning ska bo 
i utmanande miljöer för att nämnden har haft problem med planering av personal och hushåll av 
ekonomin.  

Då våra yrkande inte vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget förslag. 

 

 



Kommunstyrelsen 2024-10-15 
 

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M)  Anton Sauer (C) 

 

Med instämmande av 

John Eklöf (M)  Farishta Sulaiman (M)  Tony Rahm (M)  
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26. Lokalanskaffning genom investering i nybyggnation av LSS-boende inom 
fastigheten Byskolan 1, funktionsstödsnämnden 

I senaste versionen av Socialstyrelsens föreskrifter och allmänna råd (SOSFS 2002:9) Bostad med 
särskild service för vuxna enligt 9 § 9 lagen (1993:387) om stöd och service till vissa 
funktionshindrade, LSS ges det allmänna rådet att en bostad med särskild service för vuxna enligt 
9 § 9 lagen (1993:387) om stöd och service till vissa funktionshindrade inte bör vara belägen i 
nära anslutning till en annan sådan bostad för att undvika en institutionell miljö. Socialstyrelsen är 
även mycket tydlig i sina rekommendationer att en gruppbostad maximalt bör ha tre till fem 
boende (Bostad med särskild service för vuxna enligt LSS, 2018) bland annat för att värna den 
lilla gruppens princip kring social samvaro. SOSFS 2002:9 medger dock en acceptans för fler 
boende under förutsättning att de boendes goda levnadsvillkor inte åsidosätts - detta är dock 
något som bl.a. FUB Malmö motsätter sig och anser att Socialstyrelsens rekommendationer kring 
utformning skall följas.  

Vänsterpartiet yrkade således att fastigheten Byskolan 1 uppförs som en gruppbostad enligt LSS 
med maximalt tre till fem lägenheter.  
 

När våra yrkande avslogs så reserverar vi oss. 
 
 

Kommunstyrelsen 2024-10-15 
 

Emma-Lina Johansson 

Anders Skans 

 

Med instämmande av 

Tobias Petersson 

Sadiye Altundal   
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Särskilt yttrande 
 

27. Lokalanskaffning genom investering i nybyggnation av ny Malmö stadion 
inom fastigheten Innerstaden 9:173, fritidsnämnden 

Centerpartiet är i grunden skeptiska till de nya planerna för Stadionområdet, då vi hellre hade sett 
en större blandning av funktioner i området. Som det ser ut nu riskerar det att bli 
monofunktionellt och upplevas som öde när idrottsverksamhet inte pågår. Vi hade föredragit att 
delar av den planerade verksamheten decentraliserades för att fler delar av Malmö skulle kunna ta 
del av dessa aktiviteter, samtidigt som delar av den attraktiva marken vid Stadionområdet kunde 
användas för bostäder och kontor. 

Trots detta anser vi att de aktuella investeringarna är nödvändiga för att Malmö ska kunna förbli 
en attraktiv idrottsstad. Vi kommer därför att stödja dessa planer, men fortsätter att driva vår 
vision om ett mer varierat område i kommande detaljplaner. 

Kommunstyrelsen 2024-10-15 
 
Anton Sauer (C)   
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Särskilt yttrande 
 

28. Lokalanskaffning genom inhyrning av driftlokaler i stadionområdets södra 
P-hus, inom fastigheten Innerstaden 9:173, fritidsnämnden    

Centerpartiet är i grunden skeptiska till de nya planerna för Stadionområdet, då vi hellre hade sett 
en större blandning av funktioner i området. Som det ser ut nu riskerar det att bli 
monofunktionellt och upplevas som öde när idrottsverksamhet inte pågår. Vi hade föredragit att 
delar av den planerade verksamheten decentraliserades för att fler delar av Malmö skulle kunna ta 
del av dessa aktiviteter, samtidigt som delar av den attraktiva marken vid Stadionområdet kunde 
användas för bostäder och kontor. 

Trots detta anser vi att de aktuella investeringarna är nödvändiga för att Malmö ska kunna förbli 
en attraktiv idrottsstad. Vi kommer därför att stödja dessa planer, men fortsätter att driva vår 
vision om ett mer varierat område i kommande detaljplaner. 

Kommunstyrelsen 2024-10-15 
 

Anton Sauer (C)   
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30. Delårsrapport 2024 Malmö stad, STK-2024-139 

Moderaterna vill uttrycka oro över Socialdemokraternas, Miljöpartiets och Liberalernas pågående 
slakt av förskolans och skolans resurser. Denna har pågått under lång tid och har inneburit direkt 
negativa konsekvenser för såväl elever som för skolpersonal. I samband med ekonomisk prognos 
drev den samlade oppositionen igenom en betydande men tillfällig förstärkning av resurserna till 
alla tre skolnämnder. Detta lindrar på kort sikt de värsta konsekvenserna av budgetslakten, men 
är inte tillräckligt för att reparera den skadan som Socialdemokraterna, Miljöpartiet och 
Liberalerna under lång tid har åsamkat utbildningsverksamheten. För att göra detta kommer det 
krävas omfattande och varaktiga satsningar. 

Samma oro finns för det brottsförebyggande arbetet. Köerna till socialtjänstens 
utredningsverksamhet är olagligt långa. Detta innebär att barn som är på väg åt fel håll inte 
riskerar att få den hjälp de behöver i tid, vilket bokstavligen kan få dödliga konsekvenser. Det är 
djupt anmärkningsvärt att Socialdemokraterna, Miljöpartiet och Liberalerna låtit köerna växa 
samtidigt som den grova kriminaliteten och det dödliga våldet kryper allt längre ner i åldrarna. 

Vi noterar att överförmyndarnämnden enligt prognos kommer att göra nästan halva sitt 
kommunbidrag i överskott. Detta kan te sig positivt, men samtidigt har Malmö stad kö till att få 
en ställföreträdare. Att misslyckas med att utföra den verksamhet man är vald till att utföra 
gentemot några av de allra mest utsatta Malmöborna är inte god ekonomistyrning, det är ett svek 
mot Malmöborna. 

Enligt delårsrapporten spås funktionsstödsnämnden uppnå en budget i balans på helåret, efter att 
under flera år haft enorma underskott som direkt följd av ett fullkomligt passivt politiskt 
ledarskap. Moderaterna kommer att följa utvecklingen i nämnden mycket noggrant avseende 
både kvaliteten i verksamheten och den ekonomiska uppföljningen. Detta inte minst då det finns 
tydliga indikationer för att det ekonomiska läget i verksamheten är sämre än vad den styrande 
minoriteten vill göra gällande. 

 

Kommunstyrelsen 2024-10-15 
 

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M)  Anton Sauer (C) 

 

Med instämmande av 

John Eklöf (M)  Farishta Sulaiman (M)  Tony Rahm (M)  
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STK-2024-139 Delårsrapport 2024 Malmö stad     
 
Vi återkommer i fullmäktige med våra synpunkter. Vår inriktning i våra olika budgetförslag handlar 
om mer pengar till välfärd och pengar ut till renodlad kärnverksamhet.   
 
Kommunstyrelsen 2024-10-15 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 
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32. Planprogram för västra Flensburg i Södra Innerstaden i Malmö (Pp 6056) 

Moderaterna och Centerpartiet reserverar sig mot beslutet att godkänna planprogrammet för 
västra Flensburg i Södra Innerstaden, eftersom vi anser att förslaget inte utnyttjar områdets fulla 
potential för utveckling. Vi ser ett stort behov av att öka exploateringsgraden, bygga högre och 
skapa en mer dynamisk koppling till den intilliggande kvartersstaden. Dessa åtgärder skulle kunna 
bidra till en tätare, mer levande och hållbar stadsdel. 

Vi yrkade därför i första hand på att ärendet skulle återremitteras för att ge 
stadsbyggnadsnämnden i uppdrag att ta fram en plan som möjliggör högre byggnadstäthet och 
förbättrade strukturer. I andra hand yrkade vi på avslag av förslaget i dess nuvarande form. Att 
inte utnyttja denna unika möjlighet är att underminera Malmös kapacitet att växa som en modern 
och attraktiv stad. 

Eftersom våra förslag inte vann gehör, reserverar vi oss till förmån för våra egna yrkanden. 

Kommunstyrelsen 2024-10-15 
 

Helena Nanne (M)                   Håkan Fält (M)                   Anton Sauer (C) 

 

Med instämmande av 

John Eklöf (M)                      Farishta Sulaiman (M)           Tony Rahm (M) 
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Ärende 36. Nya taxeföreskrifter för VA-avgifter i Malmö 
 
Moderaterna och Centerpartiet yrkade att följande text stryks: ” och förutom den del som avser 
att kommunfullmäktige delegerar rätten att fastställa taxeavgifter till VA SYD i enlighet med 34 § 
lagen (2006:412) om allmänna vattentjänster med undantag för år 2025 då fastställandet av 
taxeavgifterna överlåts till VA SYD”, så att förslaget till beslut i kommunfullmäktige blir ” 
Kommunfullmäktige antar förslaget till nya taxeföreskrifter för Malmö kommuns allmänna 
vatten- och avloppsanläggning att gälla från och med 1 januari 2025, dock med de ändringar 
avseende 9 och 14 §§ som framgår i ärendet redovisad tilläggsskrivning (PM Tilläggskrivning 1.0 
Dagvatten APH)”. 

Malmö stad har valt att ingå i kommunalförbundet VA SYD för hantering av VA-tjänster, det 
innebär att förbundsfullmäktige, förbundsstyrelse och ägarnämnd utgör beslutsorgan i dessa 
frågor och att VA SYD:s tjänstemannaorganisation utgör ansvarig förvaltning. Det allt större 
dubbelkommando som Socialdemokraterna i Malmö försöker införa kring VA SYD:s verksamhet 
innebär både att poängen med att ingå i ett kommunalförbund undergrävs och att Malmöborna 
gång på gång tvingas att betala två gånger för beredning av samma ärende. Vi uppmanar 
Socialdemokraterna att genast upphöra med detta. 

Då vårt förslag ej vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget yrkande. 

 

 

 

Kommunstyrelsen 2024-10-15 
 

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M)  Anton Sauer (C) 

 

Med instämmande av 

John Eklöf (M)  Farishta Sulaiman (M)  Tony Rahm (M)  
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43. Upphävande av beslut om bidrag till Ibn Rushd 

Centerpartiet och Moderaterna var redan tidigt tveksamma till beslutet att bevilja bidrag till 
studieförbundet Ibn Rushd, vilket vi framhöll i en tidigare reservation. Vi stödjer nu upphävandet 
av bidraget, då granskningar har avslöjat allvarliga brister i deras efterlevnad av demokratiska 
värderingar. Folkbildningsrådets och Region Skånes utredningar har visat att Ibn Rushd länkat till 
odemokratiska källor och saknat nödvändiga kvalitetssäkringar, vilket strider mot Malmö stads 
krav för stöd. 

För att säkerställa att offentliga medel används ansvarsfullt framöver, är det avgörande att beslut 
om bidrag endast ges till organisationer som tydligt uppfyller Malmö stads demokratikriterier. 

Kommunstyrelsen 2024-10-15 
 

Helena Nanne (M)                   Håkan Fält (M)                   Anton Sauer (C) 

 

Med instämmande av 

John Eklöf (M)                      Farishta Sulaiman (M)           Tony Rahm (M) 
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Ärende 44. Besvarande av nämndinitiativ Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) 
och Anton Sauer (C) om att riva upp beslutet om bidrag till Ibn Rushd för årlig 
Eidfestival 
 

Moderaterna och Centerpartiet inkom med detta nämndinitiativ i december 2023. Ärendet 
bereddes sedan av Kulturnämnden och Tekniska nämnden under januari 2024.  

Det är ett orimligt förfarande av kommunstyrelsens ordförande, som bär ansvaret för 
kommunstyrelsens dagordning, att efter det låta ärendet dröja 10 månader innan det behandlas i 
kommunstyrelsen. Detta är ett demokratiskt djupt problematiskt beteende. Ärenden ska 
behandlas när de är beredda, inte läggas i en byrålåda fram till det att det är mindre besvärligt för 
den styrande minoriteten att behandla frågan. 

Vi förväntar oss att kommunstyrelsens ordförande framöver visar bättre respekt för de 
demokratiska institutionerna. 

 

 

 

 

Kommunstyrelsen 2024-10-15 
 

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M)  Anton Sauer (C) 

 

Med instämmande av 

John Eklöf (M)  Farishta Sulaiman (M)  Tony Rahm (M)  
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STK-2023-1734 Besvarande av nämndinitiativ från Helena Nanne (M), Håkan 
Fäldt (M) och Anton Sauer (C) om att riva upp beslutet om bidrag till Ibn Rushd 
för årlig Eidfestival   
 
Den 6 december 2023 beviljade kommunstyrelsen studieförbundet Ibn Rushd ett bidrag på 1,8 
miljoner kronor för genomförande av Eidfestival 2024–2026. SD var det enda parti som sa nej. 

Kort därpå presenterade Folkbildningsrådet en granskning som visade att Ibn Rushd använt 
studiematerial för barngrupper där det bland annat förespråkas barnaga, homofobi och stening. 
Folkbildningsrådet och flera kommuner och regioner stoppade sina bidragsutbetalningar. I juni i 
år drog Region Skåne in sitt bidrag för 2024 på 1,3 miljoner kronor, och i slutet av augusti stoppade 
Malmö kulturnämnd ett årsbidrag på drygt en miljon kronor. Nu har Malmö kommunstyrelse 
upphävt sitt beslut från den 6 december i fjol. Ibn Rushd, som enligt forskare och experter har 
kopplingar till islamistiska Muslimska brödraskapet, la nyligen ned sin verksamhet på grund av de 
indragna bidragen. 
 
Vi menar även fortsatt att Malmö stad inte ska sponsra någon Eidfesival med skattemedel. Vi får 
se om övriga partier tar sitt förnuft tillfånga även i den här frågan.  
  
 

Kommunstyrelsen 2024-10-15 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 
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Ärende 46. Uppdrag budget 2024 - tillsammans med berörda nämnder, ta fram 
ett samlat näringslivsprogram för Malmö; uppdragsdirektiv 
 
Moderaterna och Centerpartiet yrkade tillägg av en punkt under stycket ”Näringslivsprogrammet 
ska” på sidorna 5–6 med följande lydelse: ”Resonera kring potentiella åtgärder som syftar till att 
stärka Malmös näringsliv”, samt sist under rubriken Avgränsningar på sidan sju stryka frasen 
”och således inte ge förslag på insatser eller aktiviteter på detaljnivå”. 

Det vore mer än rimligt att uppdraget att ta fram ett samlat näringslivsprogram för Malmö också 
ska innefatta att föreslå åtgärder för att också stärka Malmös näringsliv. Detta är uppenbarligen 
den styrande minoriteten inte intresserade av, då de avslog våra yrkanden. 

Då våra yrkande inte vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget förslag. 

 

 

Kommunstyrelsen 2024-10-15 
 

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M)  Anton Sauer (C) 

 

Med instämmande av 

John Eklöf (M)  Farishta Sulaiman (M)  Tony Rahm (M)  
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47. Uppdrag budget 2024 - tillsammans med berörda nämnder, ta fram ett 
samlat näringslivsprogram för Malmö; uppdragsdirektiv 

Ett näringslivsprogram måste ha som fokus att skapa bra och schyssta arbetsplatser. Det ska vara 
meningsfulla och hållbara arbeten som skapas inom kommunen. Vi måste med ett 
näringslivsprogram markera att vi på alla sätt ska motverka företagsbidragsfusk, kriminalitet och 
dåliga arbetsvillkor. Vi vill inte ha kriminella gäng som driver HVB-hem eller taxiverksamhet. Vi 
vill inte heller ha slavliknande förhållande på krogar i Malmö. Det är därför viktigt att detta ingår i 
direktiven som tydliga mål. 

Vi yrkar på två tilläggsdirektiv:  

• Näringslivsprogrammet ska innehålla riktlinjer för hur arbetet med en god och hållbar 
arbetsmiljö samt goda, kollektivavtalsenliga arbetsvillkor efterföljs. 

• Näringslivsprogrammet ska innehålla riktlinjer för hur staden tillsammans med 
näringslivet motverkar arbetslivskriminalitet och bidragsfusk. 

 

När våra yrkanden avslogs så reserverar vi oss. 
 
 

Kommunstyrelsen 2024-10-15 
 

Emma-Lina Johansson 

Anders Skans 

 

Med instämmande av 

Tobias Petersson 

Sadiye Altundal   
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STK-2024-1375 Uppdrag till Malmö stadsteater AB att arbeta med barn- och 
ungdomskultur genom verksamheten Malmö Stadsteater Rosengård  
 
Föreningen Drömmarnas hus bedriver sedan 1990 verksamhet i Rosengård för främst barn och 
unga. Från kommunstyrelsen har utgått ett verksamhetsbidrag om 4 miljoner kronor per år, 
medan kulturnämnden har lämnat ett hyresbidrag på 900 000 kronor. 
 
När grundarna av Drömmarnas hus nu drar sig tillbaka vill Malmö stadsteater ta över 
verksamheten under namnet Malmö Stadsteater Rosengård med bibehållet kommunalt stöd på 5 
miljoner kronor året. Kommunstyrelsen stödjer detta, men som enda parti säger 
Sverigedemokraterna nej. 

Vi sverigedemokrater har länge varit negativa till Drömmarnas hus, då verksamheten inte har 
levererat några märkbara positiva resultat för Rosengård. Därför ser vi ingen mening med att 
Malmö stadsteater nu tar över. De här 5 miljoner kronorna om året bör i stället gå till andra vettigare 
saker. 
 
Vi menar att Malmö stadsteater först bör se över sin befintliga verksamhet – vi pratar här om ett 
kommunalt bolag som går med brakförlust, i fjol med minus 50 miljoner kronor. Innan de tar på 
sig ytterligare ansvar med Drömmarnas hus bör de vända bolagets negativa utveckling. 
 
 
 

Kommunstyrelsen 2024-10-15 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 


